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Printre ramurile industriale 
din judeţul nostru care au 
cunoscut în ultimii ani o lar
gă dezvoltare, se numără şi 
industria de pielărie şi în
călţăminte, Noile clădiri spa
ţioase, utilajele modeme fa
vorizează condiţii din cele 
mai bune de muncă.. Mărtu
rie stă şi această linie de 
deservire automată a fabricii

»13 Decembrie“ Sibiu.
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în sem n ele  m a tu r ită ţii
... „Ar trebui ca şefii de ferme 

să manifeste mai multă grijă pen
tru realizarea producţiilor planifi
cate, să fie mai activi în lupta 
pentru reducerea şi eliminarea 
mortalităţilor din şeptel. Şi ar mai 
trebui să luăm din timp măsuri 
pentru aprovizionarea cu îngrăşă
minte chimice şi cu erbicide“. (Si- 
mion Pinciu, conductor de atelaj).

... „Aplicarea acordului global, ca 
nouă formă de retribuire a mun
cii' în cooperativa noastră, va sti
mula pe oameni în obţinerea unor 
producţii cît mai mgri. Acum n-o 
să ne mai întrebe nimeni „Cite 
zile-muncă sau cite norme ai fă
cut?“, ci „care este producţia pe 
care ai obţinut-o?“. Şi e absolut 

I normal să fie aşa“. (Ion Gînfălean, 
brigadier de cîmp la Daia, secre
tarul comitetului de partid pe 
C.A.P.).

... „Sä învăţăm din lipsurile pe 
care le-am avut şi să punem baze 
sigure producţiei acestui an. Pen
tru a livra 1200 porci graşi tre
buie să ne mobilizăm toate for
ţele productive“, (ing. Eugen Ba- 
koş, şeful fermei de porcine).

... „Ar trebui sâ înfiinţăm o că- 
rămidărie, pentru că pămînt bun 
avem, combustibil este, numai a- 
coperişul eărămidăriei lipseşte. Ce, 
ar fi rău ca veniturile unităţii să 
fie sporite cu vreo 500 000 lei?“ 
(Aroa Frâţilă, primarul comunei),

... „Credeţi că există undeva, 
pomi fructiferi care dau producţii 
dacă nu sínt îngrijiţi? Livada 
noastră trebuie neapărat pusă „pe 
picioare“. Sínt hotărîtă să vă do
vedesc că şi la Roşia se pot ob
ţine producţii-record Ge fructe“.

(ing. Elena Pleşca, şefa fermei hor
ticole).

... „Să se ia măsuri urgente pen
tru organizarea formaţiilor de lu
cru. Mecanizatorii să fie reparti
zaţi pe brigăzi, să se specializeze, 
să lucreze mai bine“. (Laurean 
Pinciu, cooperator din bMgada din 
Daia).

... Am spicuit cîteva rînduri din 
discuţiile purtate, cu însemnele 
maturităţii şi ale unei înalte res
ponsabilităţi, de către cooperatorii, 
specialiştii şi mecanizatorii din Ho-

Adunarea generală a  
cooperatorilor din Roşia

şia, pe marginea dării de seamă 
asupra activităţii desfăşurate în a- 
nul trecut şi a planului de pro
ducţie pentru 1971. ,

Specialiştii unităţii au explicat 
pe larg conţinutul şi importanţa 
noilor forme de retribuire a mun
cii. S-au folosit, în acest scop, gra
fice, planşe, hărţi. Oamenii au, în
ţeles pe deplin că sarcinile anului 
197! sínt realizabile numai prin 
mobilizarea tuturor forţelor de 
muncă, prin participarea activă a 
tuturora la muncă. Au fost făcute 
numeroase propuneri concrete vi- 
zînd îmbunătăţirea activităţii în 
toate sectoarele. Oamenii s-au a- 
plecat cu seriozitate asupra tutu
ror aspectelor şi problemelor de 
producţie, pentru că a realiza o

producţie globală de peste 10 mi
lioane iei, a contribui Ia fondul de 
stat cu 4 000 h 1 lapte de vacă, 
1 Ó50 h 1 lapte de oaie, 210 tone de 
carne, din care 120 toné carne de 
porc, 400 tone de grîu, 250 tone 
de orz, 800 tone de cartofi şi alte 
produse, a creşte peste 1 000 dé bo
vine, din care 550 vaci, peste 1 200 
porcine, peste 5 000 oi, a lucra pes
te 1 900 ha teren arabil — toate 
acestea sínt sarcini mari, a căror 
îndeplinire reclamă o organizare 
exemplară a muncii şi a produc
ţiei, o angajare totală a tuturora 
în bătălia pentru producţie.

Asupra acestor probleme s-a o- 
prit, în cuvîntul său, şi tovarăşul 
ştefan Matei, activist al C.C. al 
P.C.ft., care a dat o înaltă apre
ciere maturităţii politice cu care 
cooperatorii din Roşia, în frunte 
cu comuniştii;, au dezbătut proble
mele de producţie a anului acesta.

Tovarăşul loan Voina, secretar 
al Comitetului judeţean de partid, 
preşedinte al Ú.J.C.A.P., a subli
niat importanţa aplicării operati
ve a măsurilor preconizate pentru 
îmbunătăţirea activităţii din agri
cultura cooperatistă, evidenţiind 
existenţa unei juste orientări a 
consiliului de conducere, a tuturor 
cooperatorilor în folosirea bazei 
tehnico-materiale existente, în 
continua dezvoltare a acesteia.

In încheierea lucrărilor adunării 
generale, cooperatorii din Roşia au 

, lansat o chemare la întrecere către 
toţi lucrătorii din agricultură coo
peratistă a judeţului pentru înde
plinirea exemplară a sarcinilor de 
producţie în anul acesta.

GH. VALEANU

’71 IN  ORAŞUL CU NUME 
FRUMOASE DE STRĂZI...

Utilaje moderne, pregătitoare pro

cesului de imprimare a ţesăturilor 

Ia uzina „Tîrnava” Mediaş

GLORIOSULUI 
SEMICENTENAR 
AL PARTIDULUI
Pionierii vor cinsti cum  
se cuvine aniversarea 

creării partidului

Pregătiri pentru 
zilele medicale 
ale Sibiului

In cadrul filialei Sibiu a Uniu
nii Societăţilor de Ştiinţe Medica
le se fac intense pregătiri în ve
derea celei de-a doua ediţii a zi
lelor medicale ale Sibiului, care, 
în acest an, sínt dedicate aniver
sării semicentenarului partidului.

în acest scop au avut loc, deja, 
cîteva reuniuni ale comitetului fi
lialei, împreună cu şefii de secţii, 
stabilindu-se participarea fiecărei 
secţii cu lucrări de specialitate, de 
contribuţie personală, axate pe 
două mari teme: „Asistenţa mamei 
şi copilului în judeţul Sibiu“ şi 
„Unele aspecte ale bolilor cronice 
degenerative în judeţul nostru“. 
La această manifestare, filiala Si
biu a invitat, cu lucrări, profesori 
şi cadre didactice din centrele u- 
niversifare Bucureşti, Cluj şi Ti
mişoara.

In programul acestei manifestări 
mai figurează o masă rotundă cu 
tema: „Avortul spontan — proble
mă de mare actualitate“, care va 
fi dezbătută de specialiştii sibieni 
în colaborare cu specialişti din ţa
ră.

In primăvara acestui an, între
gul nostru popor va sărbători îm
plinirea unei jumătăţi de secol 
de la înfiinţarea Partidului Comu
nist Român. Aşa cum se arată 
în hotărîrea C.C. al P.C.R. a- 
ceastă aniversare se va desfăşura 
„sub semnul activităţii creatoare 
pentru înfăptuirea măreţului pro
gram de înflorire a patriei, ela
borat de Congresul al X-lea, pen
tru realizarea de noi succese în 
construcţia socialismului, în dez
voltarea economică şi culturala, 
în ridicarea nivelului de trai, 
pentru întărirea continuă a parti
dului, a rolului său conducător în 
societate, pentru intensificarea 
activităţii sale politice, organiza
torice Si ideologice în rîndul ma
selor largi de oameni ai muncii".

Din această indicaţie derivă 
sarcini mari şi importante şi pen
tru cadrele didactice. întreaga 
perioadă care ne desparte de a- 
cest măreţ eveniment trebuie să 
se caracterizeze printr-o intensă 
muncă de pregătire politico-ideo- 
logică a pionierilor şi şcolarilor.

După cum se ştie, obiectivul 
fundamental ce stă în faţa parti
dului, a întregului popor in e- 
tapa actuală este dezvoltarea lot 
mai puternică a bazei tehnico- 
materiale a societăţii. Este de a- 
ceea, de extremă importanţă ca 
în cinstea glorioasei aniversări, 
şcoala şi organizaţia de pionieri 
să concentreze toate energiile şi 
capacităţile creatoare ale cadre
lor didactice pentru intensifica
rea şi diversificarea activităţilor 
tehnico-aplicative, pentru antre
narea unui număr sporit de pio
nieri şi şcolari în acţiuni şi com
petiţii care sS-i lege nemijlocit 
de munca productiva creatoare. 
Mişcarea de cultivare a dragos
tei pentru tehnică în rindurile 
copiilor, trebuie să pătrundă mai 
larg în mediul rural şi să anga
jeze mat mult si prin mijloace 
potrivite, specifice, fetele.

Pentru organizaţia de pionieri, 
pentru fiecare pionier, pentru toţi 
şcolarii nu există mijloc mai bun 
de cinstire a gloriosului jubileu 
al partidului decit munca, obţi
nerea de rezultate cit mai bűne 
la învăţătură şi în activitatea 
pionierească. f*tonierii şi şcolarii 
trebuie să-şi aducă contribuţia ac
tivă Ia înfrumuseţarea oraşelor şi

satelor. Să se intensifice totodată 
preocupările pentru ocrotirea na
turii în cadrul acţiunilor între
prinse in „Săptămma primăverii" 
sau ai celor desfăşurate sub 
semnul chemării „Fiecare pionier 
— un pom, o iloare". Educaţia ţ  
civică, social-politică poate fi  ̂
şustinută prin acţiuni importante  ̂
pe plan cultural şi pe plan spor- |  
Uv-turistic, prin activităţi în aer |  
liber. Aceste acţiuni vor consti-  ̂
tui contribuţii la educarea dragos-  ̂
tei fată de patrie şi partid, la £ 
dezvoltarea spiritului civic, a res- |  
ponsabiîitătii faţă de colectivita- |  
te. %

în cinstea măreţului eveniment 
trebuie urmărită creşterea efecti
vului organizaţiei de pionieri, pri
mirea mai atentă a copiilor in 
rindurile mişcării pioniereşti şi 
pregătirea pionierilor pentru a de
veni utecişti.

Pe linia intensificării vieţii de 
organizaţie este necesar să se 
urmărească stimularea iniţiativei 
Si activizarea colectivelor de con
ducere ale detaşamentelor şi a 
comandamentelor. în strînsă le
gătură cu viaţa de organizaţie, 
accentul mai important trebuie 
să cadă pe educaţia estetică, pe 
cultivarea in rindurile pionierilor 
şi şcolarilor a simţului pentru 
frumos, a receptivităţii la frumos, 
a sensibilităţii, un rol deosebit 
revenindu-le în această privinţă 
caselor pionierilor, nu numai ca 
instituţii de activitate extraşcola- 
ră, dar şi ca instituţii de promo
vare a frumosului.

în inlîmpinarea semicentenaru
lui P.C.R., organizaţia de pionieri 
din judeţul nostru va închina 
toate acţiunile mai importante 
măreţului eveniment. Consiliile 
pioniereşti vor organiza vizite la 
muzee şi monumente revoluţiona
re, întîlniri cu activişti de partid, 
cu luptători din ilegalitate şi 
participanţi activi la edificarea 
socialismului în ţara noastră, vor |  
pregăti şi desfăşura adunări ţ  
festive, parăzi, marşuri pioniereşti, 
spectacole, evocări, activităţi so- 
cial-obşteşti, acţiuni educative 
închinate aniversării.

Prof. IOAN POPA 
preşedintele Consiliului ju
deţean al organizaţiei pio

nierilor

în şcolile de toate gradele 
din judeţul nostru au loc, în 
aceste zile, plenarele activului 
U.T.C., cu care ocazie se ana
lizează activitatea desfăşurată 
de organizaţiile de tineret in

— File de reportaj —
Vîrsta copacilor se ci

teşte întotdeauna după 
cercurile care an da an 
se adaugă im tulpină. Vîr
sta unui oraş care-şi 
înalţă mereu statura 
dintr-un cerc în altul, 
dintr-un stadiu în altul 
de civilizaţie se citeşte 
după hărnicia locuitori
lor lui. Cisnădia — ora
şul avînd nume frumoase 
de străzi (Merilor, .Stupu
lui, Teilor, Florilor), pe 
lingă care se strecoară, 
iute ca o şopîrlă de sti
clă transparentă, Valea 
argintului, a înflorit sub 
zodie comunistă, adău- 
gîndu-şi în fiecare an o 
nouă treaptă, un nou 
cerc.

Deţinătoare a unui pre
miu naţional pentru este

tică urbană, Cisnădia se 
pregăteşte să păşească în 
noul cincinal sub semnul 
unei plenare înfloriri. O 
primă şi nouă creştere — 
anul 1971 — se află pe 
planşeta edililor oraşului. 
Tehnicienii Toader Milea 
şi Nicolae Grigorescu, de 
la biroul de gospodărie 
comunală şi locativă au 
definitivat o documenta
ţie complexă pentru lu
crările care vor demara 
în acest an. Citeva cifre 
— garantate de avîntul 
patriotic cu care s-a 
muncit şi se va munci şi 
de-acum înainte la Cis- 
nădie — sínt în ciuda a- 
ridităţii lor aparente, ab
solut necesare pentru a 
circumscrie în termeni 
precişi o realitate în de-
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venire. în 1971 la Cisnă- 
die se vor construi 12 750 
m p străzi, 6 980 m p tro
tuare, se vor extinde 1,68 
ha zone verzi, se vor re
para 163 000 m p trotua
re... Nu insistăm. (Cifre
le veştejesc îndeobşte to
nul de reportaj). Dar 
ne-a atras atenţia faptul 
că celor 31,2 ha zone 
verzi existente, în anul 
acesta se vor crea încă 
1,68 ha. Secretarul Co
mitetului executiv al Con
siliului popular orăşe
nesc Cisnădie, tovarăşul 
Aurel Visu, ne-a dat o 
explicaţie, pe care — în
că înainte de a o cita O 
anunţăm ca valabilă:

„Toată atenţia noastră 
— şi din planuri reiese 
clar — va fi îndreptată 
spre întreţinerea zonelor 
verzi existente. Cetăţenii 
vor efectua mii de ore 
muncă patriotică pentru 
ceea ce am putea numi 
toaleta, cochetăria oraşu
lui. Ar fi o greşeală să 
ne angrenăm în activităţi 
de amploare — nejustifi
cate de dimensiunile o- 
raşului — fără să ţinem 
seama de permanenta în
florire a zonelor deja 
existente în suprafeţe su
ficiente. Oraşul nostru 
trebuie să arate exact 
ceea ce este: o localitate 
urbană fericit plasată în 
peisajul montan, primi
toare şi intimă“...

Există totuşi cîteva pro
bleme cu totul noi pe ca
re le ridică anul edilitar 
1971 în faţa cisnădienilor. 
Johann Henning — şeful 
administraţiei locale de 
stat, prezent la discuţie, 
ie punctează în cîteva cu
vinte, neuitîr.d şa vor

bească despre „oamenii 
de bază“ care vor pune 
întotdeauna umărul la 
treabă. In primele rîn
duri vor fi, ca şi pînă 
acum, deputaţii Petru 
Andraş, Nicolae Foficaş, 
îuliu Petropan, loan 
Fleps şi Constantin Lo- 
treanu, alături de cetă
ţenii loan Cornoiu, Ana 
Bruieraş, Mihail Herbert, 
Aurel Comşa, loan Opriş... 
Cu ajutorul acestora şi al 
întregului oraş, tradiţio
nal angajat în frumoase 
acţiuni patriotice, cartie
rul „Măgura“ va fi supus 
unor judicioase lucrări 
de sistematizare, Valea 
argintului va fi îndiguifă 
pe anumite porţiuni, pe 
strada Lungă se vor as
falta trotuarele, iar cen
trul oraşului — Piaţa 
Republicii — va căpăta 
o înfăţişare modernă.

Dar cea mai importan
tă acţiune, care va pola
riza ţncepînd din primă
vară toate forţele, va fi 
zona de agrement de la 
Lac. Cisnădia va avea in 
vara lui ’71 două ştran
duri în frumoasa ambian
ţă a complexului de 
parcuri din zona Lac. Se 
vor planta aici, pe fosta 
pajişte, brazi, mesteceni, 
molizi, iar pe undele la
cului vor luneca bărcile — 
la fel ca în Dumbrava 
Sibiului... Desigur, însă, 
cisnădienii vor organiza 
tradiţionalele lor serbări 
cimpeneşti tot acolo, sus, 
între stejari seculari din 
Dealul lui Grigore — de 
unde se deschide peste 
grădinile cireşilor în floa
re noua panoramă a ora
şului.

.VIOREL CLCU

primul trimestru al acestui an 
şcolar şi se aprobă programúi 
acţiunilor ce se vor desfăşura 
in trimestrul al Il-lea.

Tot pentru această perioadă, 
Comitetul judeţean U.T.C. a in
vitat pe tovarăşul Rateş Nes
tor de la Agerpres, care se va 
întîlni eu elevii din municipiul 
Sibiu, purtind un dialog pe te
me de politică internă şi ex
ternă.

«

«
»

In aceste zile -  in şcoli

«

i

P erm a n en 
ţ e le  muncii
Ne este dat în acest nou an şi 

implicit in acest nou cincinal, pe 
care cineva îl numea „al con
ştiinţei muncii“, să fim in cel 
mai inait grad noi Înşine şi prin 
noi înşine să biruim. Pentru în
treaga tară (şi deci şi pentru Si
biu) cincinalul a Început cu mutt 
înainte de hotarul temporal at 
lui '71. Metaforele cifrelor ne-au 
relevat şi ne relevă continuu, in 
limbajul lor lapidar şi mereu 
transformat, alte şi alte victorii 
obţinute pe baricadele muncii, 
tn acest iei, „coloana Infinită- a 
faptelor ia înălţime tn ritm ian* 
tasiic.

Păstrînd comparaţia şl exempli- 
ficînd trebuie amintit că în toa
te întreprinderile sihle ne noul 
este prezent din plin. Astfel, „In
dependenţa“ a ajuns să ridice la 
35 număril maşinilor pneumatice 
aflate în fabricaţia de serie, da
torită unui colectiv de specialişti 
ci uzinei care au conceput, pro
iectat şi executat patru noi tipuri 
de astfel de maşini, precum şl urt 
ciocan perforator cu randament 
sporit. De asemenea, a lost omo
logat prototipul unul nou utila) 
de format miezuri (cel mal mare 
utilaj de turnătorie de acest iei 
realizat pină acum în tară) pre
cum şi opt noi prototipuri dé 
cuptoare de tratamente termice

O I R N E T
secundare cu cicluI complet au
tomatizat. Dacă adăugăm la 
toate acestea hărnicia şi iscusin- 
(a cazangiilor (care, cu flecarei 
nou tronson trimis Hidrocentralei 
de pe Lotru, se apropie de termi
narea acelui tunel de 1 250 de 
metri care, transplantai în trupul 
muntelui îl va înzestra pe acesta 
cu un adevărat „suflet de apă“), 
vom avea imaginea elocventă 11 
dinamismului ce caracterizează a- 
ceasiă uzină.

Nici Uzina de piese auto nu é 
mai prejos. Aici se lucrează in* 
tens la terminarea montării li
niilor de fabricaţie în noua hală 
de 9 000 de mp (poate ' acoperi 
un teren de lotbal) care va intra 
eşalonat în funcţiune pînă în tri
mestrul 111 al acestui an şi va. 
produce subansamble necesare 
camioanelor autoutilitare şi au
toturismelor de teren (cardane. 
sisteme de direcţie, sisteme de 
Irinare etc.), cu 5 400 tone piese 
mai mull decit în 1970.

La uzina „Balanţa" se lucrează, 
de asemenea, la sporirea capa
cităţilor de producţia. I.R.U.M.-ui« 
după ce a pus pe temelii noi, 
secţia pieselor de schimb (căreia 
anul acesta îi revin sarcini spo
rite pentru reducerea importului 
pieselor de schimb) supune din 
plin probelor noua secţie de scu
le placate, care va funcţiona, in 
cur ind, la întreaga ei capacitate. 
Uzina mecanică depune eforturi 
însemnate pentru mărirea produc
tivităţii muncii şi realizarea de 
economii la metale prin aplicarea 
inovaţiilor şi prin autoutilări.

Şi astiel, reporterul care pă
trunde în aceste zile in oricare 
din întreprinderile sibiene este 
invitat să consemneze cifrele — 
metafore care vorbesc în limba
jul lor abstract despre depăşiri, 
economii, inovaţii, premiere in
dustriale, angajamente ale colec
tivelor de muncă etc., e tc ... Pes
te tot el poate constata devoţiu
ne a oamenilor fată de obiective
le propuse spre realizare, unita
tea lor de ac{lune.

Pentru că, dincolo de toate a- 
ceste cilre rămîn oamenii ca 
permanente ale muncii.

NICOLAE PETRU

UN P R O D U S  N O U  -  

pod basculă de 50 tone
Incepînd cu această lună, uzina „Balanţa“ din Sibiu a introdus 

în fabricaţie de serie un nou produs. Este vorba de podul basculă 
de 50 tone, lung de 15 m, destinat vehiculelor rutiere de mare to
naj (trenuri rutiere). Acest produs este destinat exportului, cît si 
pentru punctele de frontieră şi pentru locuri cu trafic frecvent da 
transport rutier greu.

De remarcat eă produsul a fost proiectat şi executat de colecti
vul uzinei. După executarea prototipului, efectuarea probelor de' 
anduranţă — soldate cu rezultate foarte bune —■ şi omologarea! 
lui, s-a făcut pregătirea tehnico-materialâ, încă de anul trecut, 
pentru ca încă de la începutul acestui an să se treacă la producţia 
de serie. In acest an se vor fabrica 80 de astfel de poduri bascule.

•  SOFIA. Agenţia B.T.A. 
transmite că luni după-amiază, în 
apropierea aeroportului din Zü
rich, s-a prăbuşit un avion de 
pasageri aparţinînd liniilor aerie
ne ale Bulgariei. Din cei 39 de 
călători şi din membrii echipa
jului au fost salvate numai 4 per
soane.

Q MOSCOVA. Oamenii de şti
inţă sovietici sínt pe cale de a 
încheia proiectul unui canal 
transsiberian, lung de 3 700 km, 
anunţă agenţia TASS. în acest 
fel, o parte din resursele unor 
fluvii şi mari rîuri siberiene cum 
sínt Tobol, Irtîş, Enisei şi Obi

PE  G L O B
vor fi folosite pentru irigaţii.

Uriaşul fluviu artificial va înce
pe să curgă (potrivit planurilor 
actuale) în aval de vărsarea rîu- 
lui Angara în fluviul Enisei şi se 
va îndrepta spre Tobolsk. La con
fluenţa Irtîşului cu Tobol se va 
construi un mare baraj, unde un 
întreg sistem de staţii de pom
pare va trimite apa pînă la locul 
unde va începe canalul. De aici, 
o serie de ramificaţii principale 
vor asigura irigarea unor regiuni 
din Asia Centrală.

0  LIMA. Echipa de fotbal Di
namo Bucureşti a susţinut luni la 
Lima un meci international în

PE  G L O B
compania cunoscutei formaţii pe- 
ruviene Universitario de Depor- 
tes. Jocul a plăcut celor pes
te 10000 de spectatori şi s-a în
cheiat cu un rezultat de egalita

te: 1—I. în deschidere, echipa iu
goslavă Velez Mostar a dispus 
cu scorul de 2—1 de formaţia lo
cală Jüan Aurich.

•  PORT BENNING. Procesul intentat locotenentului William 
Calley, acuzat de masacrul comis la Song My, a fost amînat pentru 
o perioadă de .cel puţin 10 zile. în acest timp, acuzatul urmează 
să fie supus unui examen psihiatric. După cum se ştie, procesul 
intentat locotenentului Calley a început la 16 noiembrie anul tre
cut.

Pe de altă parte, juriul Curţii Marţiale de la Fort McPherson l-a 
declarat nevinovat pe sergentul Charles S. Hutto, acuzat că a par
ticipat la masacrul comis în satul sud-vietnamez Song My. în ciuda 
probelor prezentate de acuzare privind participarea directă a lui 
Hutto la acest masacru, juriul a considerat că el a executat doar 
„nişte ordine” şi nu poate fl tras la răspundere pentru acest lucru.

I
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Cu acad. Ş te fa n  Mi/cu, d ire c to ru l in s titu tu lu i r,C ./.P arhoni( despre:'

PRESTIGIUL ŞCOLII MEDICALE 
ROMANEŞTI Şl AL SLUJITORILOR El

Academicianul Ştefan Milcu, Ilustru 
reprezentant al şcolii medicale ro
mâneşti, continuator prestigios al a- 
tîtor personalităţi care au înscris tot 
otttea pagini în istoria medicinii mo
derne, este nu numai un mare sa- 
vânt, recunoscut ca atare în toate ţă
rile lumii, ci un savant-cetăţean, un 
intelectual care-şl cunoaşte, şi-şi slu
jeşte menirea în mijlocul poporului 
care l-a născut, raptul de a conti
nua, ia conducerea institutului car© 
poartă numele întemeietorului endo
crinologiei. preocupările înaintaşilor 
şi a le orienta spre zonele de interes 
ţinngent ale necesităţilor actuale şi 
yHtoare reprezintă, fără îndoială, în
ţelegerea exactă a cerinţelor epocii 
!>' care o străbatem, a celor care vor 
urma. între numeroasele solicitări 
zilnice cărora le acordă interesul său 
de înaltă şi prestigioasă marcă, fap
tul de a fi găsit răgaz să răspundă 
întrebărilor pe care i le-am pus, re
prezintă pentru noi un titlu de mîn- 
drie, pentru care, in numele nostru 
şi al cititorilor noştri, i-a mulţumit 
autorul rîndurilor de fată.

—- O faimă mondială înconjoa
ră ca o aură activitatea Institu
tului .,C. I. Parhon", una dintre 
cele mai reprezentative instituţii 
ale şcolii medicale româneşti. Cu
riozitatea ne îndeamnă îa încer
carea de a ne apropia, prin dum
neavoastră, de activitatea acestui 
for ştiinţific. Ce credeţi că a con- 
tribnit la ridicarea prestigiului 
Institutului de endocrinologie 
„C. I. Parhon" pe plan national şi 
mondiali

Acad. Şteian Milcu: Aş pune pe 
primul plan prezenta sa în lumea 
ştiinţei medicale, realizările ştiinţifi
ce ale oamenilor de aici dar, aş a- 
dăuga imediat — capacitatea noastră 
de a orienta cercetarea, preocupările 
spre laturile ştiinţei medicale care 
pot servi vremurile noastre de azi 
si de mîine, bunăştarea sanitară a 
oamenilor de azi şi a urmaşilor lor, 

— Ttebuie să înţelegem că in 
endocrinologie, ca ştiinţă, s-au 
realizat structurări noi, că o nouă 
fază a preocupărilor este, azi, la 
ordinea zilei?

Acad. Ştefan Milcu: Da, desigur! 
Dacă tu  eîtieva decenii în urmă en
docrinologia cerceta cu preponderen
ţă aspectele clinice ale îmbolnăvi
rilor jprganeSwr cu secreţie Internă 
(hîpafîz'ă', tiroidă, suprarenale, orga
ne geniiale, piancreas), actualmente, 
datorită dezvoltării cercetării, a me
todologiei ei, endocrinologia se află

în stadiul investigării modificărilor 
ce se petrec la nivelul celular, mo
lecular (modificări genetice, biochi
mice). Or, cum se ştie, domeniile a- 
cestea suscită un mare interes în 
lumea medicală.

— Aşadar, endocrinologia de 
azi reprezintă o avangardă a me
dicinii...

Acad. Ştefan Milcu: Endocrinolo
gia constituie fără îndoială o medi
cină de profunzime, dînd cheia dez
legării multor fenomene care pină 
mai ieri păreau fără explicaţie. Din 
acest punct de vedere, endocrinolo- 
gia se apropie mult de biologie, de 
ştiinţa care cercetează enigmele vie
ţii.

— Interesul pentru această ra
mură în punctul său maxim tre
buie să se plaseze, dacă gindesc 
bine, în pediatrie.

Acad. Şteian Milcu: Fără îndoială. 
In pediatria aspectul de care vor-

îii exclusivitate 
pentru

„  T r i b u n a  S i b i u l u i a

beam înainte are o Însemnătate deo
sebită atît din punct de vedere teo
retic cît şi practic. Dacă în trecut 
se situa în prim-plan străduinţa de 
tămăduire a copilului bolnay, actual
mente asistăm la o tendinţă tot mai 
evidentă — în toată lumea — pen
tru samogeneză, pentru o dezvoltare 
armonioasă a noii generaţii. Dacă în 
trecut preocuparea părinţilor pentru 
constituţia copilului nu depăşea zo
na elementara „sănătos (aparent) — 
bolnav“, azi se maniîestă un interes 
deosebit pentru buna dezvoltare a 
acestora pe toate planurile. Or, din 
acest punct de vedere, endocrinolo
gia poate constitui pentru pediatrie 
un veritabil vademecum.

— Momentul interviului pe ca
re aţi binevoit să-l acordaţi zia
rului nostru a coincis cu acorda
rea titlului de „Doctor honoris 
causa" de către Academia maghia
ră — pentru care vă adresăm sin
cere felicitări, mai ales că sin- 
teţi al treilea om de ştiinţă ro
mân, după Babeş şi Parhon, că
ruia acest for ştiinţific îi acordă

acest titlu. Aceasta mă lace să
I vin cu rugămintea să ne preci

zaţi load şcolii medicale româ- 
neşti de endocrinologie pe plan 
mondial.

Acad, Şteian Milcu: Distincţia de 
care pomeneaţi ca şi cele ale aca
demiilor polonoze, bulgară, Leopol
dina din Halle, Tiberiană din Italia 
ca şi a celei de ştiinţe din New 
York reprezintă, înainte de toate, o 
apreciere ce se adresează, prin mi
ne, şcolii româneşti de endocrinolo
gie, şcoală care este printre primele 
în lume. Primul manual de endocri
nologie a fost scris de C. I. Parhon. 
Menţionez că institute de endocrino
logie mai există doar în Spania şl 
U.R.S.S., în rest doar secţii în ca
drul unor institute de cercetări. Nu 
a existat vreo manifestare ştiinţifi
că în lume — şi nu numai cu tema
tică de endocrinologie ci şi de bio- 
chimie, de genetică — unde să nu 
fi fost invitaţi. Ca un semn al a- 
precierii şcolii căreia-i aparţin tre
buie considerată şi alegerea mea în 
comitetul de conducere a Societăţii 
internaţionale de endocrinologie.

— Toţi marii oameni de ştiinţă 
români s-au caracterizat printr-o 
susţinută activitate de culturaliza
re a poporului român, au fost sa- 
vanţi-cetăţeni. Care sínt preocu
pările dv. in acest sens?

Acad. Ştefan Milcu: îmbin munca 
de cercetare ştiinţifică cu munca po- 
litică-obştească cunoscîndu-mi meni
rea de intelectual şi cetăţean al a- 
cestei epoci de mare efervescentă. 
Pe lîngă prezentele frecvente în e- 
misiunUe de radio şi televiziune,
şeriu mult, în special pentru tineret.

*
Rugîndu-mă să citesc ultimele nu

mere ce le avea la îndemînă ale re
vistei „Forum“ — revistă a învăţă- 
mîntului universitar •—, In care sínt 
publicate articolele Domniei Sale
„Tehnica învăţăturii individuale",
„Profesor şl investigator", acad. şte
ian Milcu se retrage, solicitat la 
examenul studenţilor la care ţine în 
mod deosebit. Ne despărţim cu gin- 
dul la cuvintele rostite cu cîteva mi
nute înainte: „Omul de ştiinţă nu 
trebuie să lie un mausoleu, el tre
buie să-şi formeze generaţia ce-i ur
mează, care va ridica pe noi culmi 
prestigioasa şcoală românească“. Aşa 
cum, cu deosebit succes, a făcut-o 
şi o face Domnia Sa.

Interviu realizat de 
Dr. IOSIF LULAY

Noi maşini 
destinate producţiei
Un grup de maiştri şt tehnicieni 

de la Uzinele textile din Cisnădie 
au conceput şt pus !n funcţiune
o maşină de Împletit şnur necesar 
filaturilor de bumbac şi lină. Pro
bele tehnologie« la care a fost su
pusă maşina respectivă au confir
mat producţia scontată — asigu
rarea Întregii cantităţi de şnur ne
cesară tuturor unităţilor Combina
tului textil Cisnădie.

în prezent se lucrează la alte 
maşini de mare utilitate pentru 
combinatul textil — una de festo- 
nat şl una de tăiat chenile — ma
şini care slnt executate In cadrul 
atelierului nr. 4 (mecanic) al uzi
nelor cisnădiene.

Amenajarea unor 
noi spaţii 
comerciale

De curtnd, Comitetul executiv 
al Consiliului popular orăşenesc 
Dumbrăveni a luat măsuri pen
tru amenajarea unor noi spaţii co
merciale. Astfel, magazinul de sol
duri s-a mutat într-un local co
respunzător de pe str. Recoltei 7. 
In prezent, pe str. Lenin 14 se 
execută lucrări de amenajare şi 
modernizare a localului, unde, pî- 
nă la finele lunii ianuarie a.c. se 
va deschide un magazin cu con
fecţii pentru copii. l aminoare, moderne la „Firul roşu" Tălmaclu

intre ă recitaluri ale

Studioului Teatrului de stat

î Se repßin tram vaiele?
|  In scrisohrea semnată de Petru 
S I. Drişeu se exprimă regretul
I  scoaterii tramvaiului, . . . .  un mij-
w loc sigur şi economic care asi

gura mai bine transportul în co- 
k mun decit insuficientele autobuze
5 de pe traseul 23“. Autorul face
î  propunerea de a nu se renunţa to- 
V tal la acest mijloc de transport ca- 
A re să circule în circuit, cuprlnzînd, 
S dacă este posibil, toate cartierele
ţ  Sibiului.
^ Prin răspunsul dat de biroul se- 
I  sizări şi reclamaţii al Consiliului 
S popular Judeţean Sibiu, căruia i-a 
I  fost remisă scrisoarea, se moti-
. vează de ce s-a scos tramvaiul

din oraş şi chiar a liniei de pe 
k unele străzi centrale. Dar răspun-
* sul conţine şi unele precizări:
h „Sugestiile specificate în scrisoa-
J re se potrivesc cu planurile noas-
I  tre (ale Comitetului executiv —
S n.n.) de perspectivă. In viitor se
b intenţionează extinderea tramva-
S iului In alte zone ale oraşului".
* Deci nu s-a renunţat definitiv la
ţ  acest mijloc de transport în co-
S inun.
*S
ns
5

^ Mai mulţi locatari al blocurilor 
I  din cartierul ceferiştilor, din St- 
 ̂ biu, printre care şi Aurel Fulea, 

ne semnalau faptul că de citva

judeţeană de gospodărie comuna
lă şi locativă se confirmă juste
ţea celor sesizate. „Pentru îm
bunătăţirea alimentării cu apă s-a 
montat o nouă conductă de 0  
150 mm din str. V. Aron pină 
la Liceul energetic, care a fost 
pusă în funcţiune. Prin aceasta 
s-a asigurat apa potabilă şi pen
tru blocurile din cartierul respec
tiv“.

înlăturarea
neajunsurilor

I  timp, mai precis din luna mai 
1970, în cartier lipseşte, in spe-

ţ  lă. In răspunsul dat de Direcţia
cial In cursul zilei, apa potabi-

îmbunătăţirea
deservirii

După cum ne scria Bucur Boiu 
din Cisnădioara, locuitorii din a- 
cest sat care solicitau repararea 
televizoarelor la domiciliu nu e- 
rau serviţi de către atelierul din 
Cisnădie al cooperativei „Tehnica 
nouă“. In răspunsul dat de con

ducerea cooperativei se specifică 
că această situaţie s-a îmbunătă
ţit, In loc de un tehnician, in a- 
telierul din Cisnădie, lucrează 8- 
cura doi. Ca atare deservirea s-a 
îmbunătăţit. In raza de activitate 
a acestei cooperative, deci şi in 
ceea ce priveşte reparaţiile la 
domiciliu, intra şi şalul Cisnă
dioara.

De ce nu se iau 
măsuri mai severe?
în prima jumătate a anului tre

cut, la sesizarea locatarilor imo
bilului din str. Plopilor 11, că 
atelierul „Darac", ce funcţionea
ză la aceeaşi adresă, lucrînd şi 
noaptea, conturbă liniştea, a in
tervenit cu promptitudine Inspec
ţia pentru protecţia muncii, care 
a reglementat lucrurile. Recent, 
aceiaşi locatari sesizează acelaşi 
iieajuns. Prin răspunsul primit de 
la susamintiia inspecţie, se spe
cifică: „S-a cercetat de organele 
noastre şi s-a impus tov. S. Tuth 
(proprietarul acestei unităţi — 
n.n.) ca atelierul „Darac“ să lu
creze numai între orele 6—22, în 
vederea păstrării liniştei vecini
lor“. întrebarea se pune de ce a- 
cestui proprietar este nevoie, ca 
periodic, să i se ceară a nu lucra 
noaptea? Cît timp va ţine seamă 
de această dispoziţie, iarăşi nu
mai cite va luni? Se impun, pro
babil, măsuri mai drastice care 
să-i „amintească“ proprietarului 
atelierului că nu are dreptul să 
conturbe liniştea altora.

Rubrică realizată de
S. MÁGEANU

După cum am mai informat, joia 
trecută, in sala „Astra", a avut loc 
un prim recital al studioului iniţiat 
pe lingă Teatrul de stat din Sibiu. 
Deci studioul a fost inaugurat şi s-a 
manifestat public in fata unei săli 
pline de elevi do liceu. Este un me
rit al, conducerii Teatrului de stat, 
al actorului Radu Basarab, pentru 
că au ştiut să insiste, transforming 
o aspiraţie intr-o formulă practică 
de activitate. Este un merit al f®* 
spectoratului judeţean de SnvSţăinint 
(inspector de specialitate Nicolae 
Mărgineanu), al conducerii unor in
stituţii şcolare (Liceul „Gheorghe La- 
zăr“, director de specialitate Felicia 
Cărăuş, Liceul do muzică şi arte 
plastice — director Ilie Micu, Liceul 
pedagogic — director de specialita
te loan Popa), care au dat curs ini
ţiativei, asigurînd o bază de rela
ţii care poate fi determinantă în e- 
ficienţa activităţii de viitor a studio
ului.

Cercul de interes în şcoli nu este 
încă de natură a fi considerat stră
lucit, dar acest început poate deschi
de perspectiva unui ecou mai viu 
in toate şcolile sibiene, incepînd cu 
liceele care n-au confirmat încă a- 
deziunea (Liceul „Octavian Goga", 
Liceul nr. 2, liceele de specialitate), 
pină la şcolile profesionale şi Îs 
şcolile generale, toate formînd in Si
biu o populaţie şcolară de peste 
25 000, dar care este încă atît de pa
lid atrasă în viata culturală a Si
biului. Desigur, studioul Teatrului 
de stat nu va rezolva complet şi 
definitiv această problemă, dar cl 
trebuie felicitat pentru iniţiativa 
practică de acţiune în acest dome
niu.

Judecind prima activitate a stu
dioului prin rigorile valorii sale de 
act artistic vom accepta că ea nu 
s-a ridicat, intr-adevăr, la ţinuta exi
gentelor. Cu o iarnă în urmă, tot 
Radu Basarab, de data aceasta în

compania unor amatori, realizase 
mai mult, iiupunînd in recitalul Ma
rin Sorescu (Lecţia) un standard va
loric care obliga, el însuşi, la mai 
mult. Atunci regizorul găsise o i- 
dee de spectacol interesantă, care 
făcea expunerea textului poetic an
trenantă, ingenioasă. De data aceas
ta el s-a limitat la o compoziţie de 
spectacol foarte statică, lipsită de nerv, 
deloc îmbiată spre metafora scenică, 
în felul acesţa poezia argheziană a 
apărut obbsită, fără dinamica ei in
terioară recunoscută, fără iluminări. 
Faptul s-a datorat şi poziţiei inter
preţilor în recital, prea marcate de 
o mască a profunzimii, prin ţinută 
şi voce, in puţine momente adecva
ta cu adevărat necesităţilor textu
lui. Pe cît se pare, Kitty Stroeşcu, 
Ion Buleandră şi Radu Basarab nu 
s-au concentrat suficient asupra 
versului arghezian, făcîndu-1 să sune 
anodin, fără să solicite un ecou viu 
în conştiinţa spectatorului. De o ma
nieră aparte a fost partitura Geral- 
dinei Basarab, singura lucrată cu 
migală, cu o grijă responsabilă a 
efectelor, ingenioasă Şi solicitantă. 
Dar ea s-a pierdut în masa amorfă 
de ansamblu, salvînd în mică parte 
spectacolul. x

Lucrurile s-au ' desfăşurat şi mai 
greoi în partea a doua, unde Radu 
Basarab, singur cu un magnetofon, 
nu a puiuţ concentra suiicient de 
pasionant atenţia ascultătorilor, pentru 
că el s-a rezumat aproape numai la 
a traduce înţelesul textelor de şan* 
sonetă Jacques Brel, care urmau a 
fi cîntate. Abia în două-trei momen
te el a reuşit, cu o glumă vioaie 
să mai spargă monotonia. A fost 
prea puţin. Şi acest prea puţin s-a 
adincit şi mai mult prin departaja
rea puerilă a celor două părţi de 
spectacol.

Miine, sala „ Astra* va găzdui
manifestarea a doua a studioului. 
Probabil că încă nu va putea fi ri

dicată Ia condiţia intelectuală aştep
tată. Poate că e şi dificil a se rea
liza aceasta numai prin efortul unui 
singur actor al Teatrului de stat. De 
aceea sugerăm aici o participare mai 
largă a personalului artistic din tea
tru la realizarea recitalurilor. De 
ce şă nu vedem o dată un recital de 
muzică şi poezie făcut de Paul Mo- 
carm,. de Nicu Niculescu sau de Va- 
leriu Paraschiv (care are un recital 
gata pregătit), de ce nu s-nr extinde 
activitatea studioului la colaborări 
din afara teatrului, spre exemplu la 
acţiuni comune cu corul de cameră 
al Casei de Cultură (dirijor Dcru 
Constauţiniu) sau cu corul de came
ră al Liceului de muzică şi arte 
plastice (dirijor Eugen Erzse) etc.? 
Ni s-ar părea soluţii potrivite orien
tării actuale a studioului iniţiat pe 
lingă Teatrul de stat sibian.

ION ITU

C ronic» Iambii*)
A

In ce caz s tă  a r 
tico lu l g en itiv a l?

La întrebarea: dş ce-i spunem ar
ticolului posesiv şl genitival? în mal 
multe ocazii, elevii de şcoală gene
rală şl liceu au răspuns cu certitu
dine, toţi: pentru că stă în cazul ge
nitiv. Acelaşi răspuns l-au dat şi stu
denţii, cu excepţia cîtorva care au 
ezitat, fără să poată justifica de ce. 
Este evident că eroarea persistă la 
toate nivelele. Vina, desigur, nu este 
a discipolilor.

Pentru a aila cazul articolului ge
nitival, se poate recurge la o de
monstraţie foarte simplă şi convin
gătoare. Se ştie că articolul este par
tea de vorbire flexibilă care nu poa
te sta niciodată singură. Aceasta în
seamnă că articolul genitival se ailă 
mereu în acord, de obicei cu un sub
stantiv. Dar oare articolul genitival 
se acordă cu substantivul în geni
tiv? Să vedem. In propoziţia: m-am 
cunoscut cu dof veri al mamei, ţu- 
tîlnim articolul genitival ai între 
substantivele veri şi mamei. După 
părerea elevilor şi studenţilor, ai va 
fi în cazul genitiv, fiindcă în ana
liză se ia împreună cu mamei, sub
stantivul în genitiv. Dacă ar fi aşa, 
el ar trebui să se acorde cu substan
tivul în genitiv. Nu se acordă. Ai 
este la masculin plural, iar mamei 
este la feminin singular. Deci nu stă 
în cazul genitiv. El se acordă cu 
substantivul-obiect posedat verb Veri 
este substantiv masculin la numărul 
plural, al este şl el la masculin plu
ral. Veri stă în cazul acuzativ (aici) 
şl al stă în cazul acuzativ. înmul
ţind exemplele, se ajunge la aceeaşi 
concluzie: carte a elevului, cărţi ale 
elevului, părinte al elevei etc. ...

Vor întreba unii: atunci de ce-l 
luăm împreună cu substantivul în 
genitiv? Pentru că articolul geniti
val este numai un instrument al ge
nitivului» semnul cazului. El nu se 
acordă cu substantivul — posesor, 
cl cu substantivul-obiect posedat. 
Siă, aşadar, în cazurile nominativ 
sau acuzativ (mai rar în vocativ). 
Cînd articolul genitival are acelaşi 
gen şi număr cu substantivul în ge
nitiv, acordul este îutîmplător şi par
ţial. De exemplu, în situaţia: carie 
a elevei.

G. N1ŞTQR

* Ne propunem ca la această 
rubrică şăptămînală, Întitulată 
„Cronica limbii", să dezbatem 
unele probleme de interes larg, 
ca adresîndu-se deopotrivă ci
titorului de rind, cît şi elevilor 
şi profesorilor. Pentru ca şă 
fie cît mai utilă, rugăm citito
rii să ne solicite asupra ches
tiunilor care îi interesează în 
mod deosebit.

Calendar automobilistic 1971

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vremea continuă să se încăl
zească uşor. Cerul va fl schimbător. 
Local vor cădea precipitaţii slabe. 
VIntul va sufla slab pînă la potrivit, 
din sectorul sud-vestic şi vestic. Mi
nimele vor fi cuprinse între —10 şi 
—3 grade, iar maximele vor oscila 
între plus 3 şi 8 grade. Dimineaţa 
ceaţă locală.

10 00; 16,00; 18,00; 20,00).
CISNĂDIE: POPULAR: Ultimul mo

hican (orele 11,00; 16,00; 18,00; 20,001.
AGNITA: 3 MAI: Marele semn al

bastru (orele 10,00; 16,00; 18,00; 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: O 
nuntă cum n-a mai fost (orele 18,00 
şi 20,00).

COPŞA MICĂ: POPULAR: Arşiţa 
(orele 17,00 şl 19,00).

W m

Zilele trecute na-a vizitat la re
dacţie tovarăşul Gh. Canciu, şeful 
filialei Sibiu a Automobil Clubului 
Român. Am profitai de ocazie, ru

f t  f t  f t  f t  f t  f t  f t  f t

BAZNA-BÄI: Arşiţa (orele 17,00 şi
19,00).

OCNA SIBIULUI: Patricia şl mu
zica (orele 17,00 şi 19,00),

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Argoman superdiabolicul (orele 17,00 
şi 19,00).

CINEMA
SIBIU: PACEA: Vagabondul, se-
le I şi 11 (orele 9,00; 12,30; 16,30; 
00); ARTA; Mayerling (orele 10,00; 
,00; 17,00 şi 20,00); TINERETULUI: 
ffany Memorandum (orele 10,00; 
,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30). 
MEDIAŞ: PROGRESUL: Călugăriţa 
n Monza (orele 9,00; 11,15; 14,00; 
i,30; 19,00; 21,15); TINERETULUI:
isărlle (orele 1Q.OO; 16,30; lo,30;
1,30); UNIREA: Frunza de viţă (orela Cadru din filmul Vagabondul

TELEVIZIUNE
10,00—11,30 Emisiuni-lectii pentru 

lucrătorii din agricultură. 
Cultura sfeclei de zahăr.

18.00 Deschiderea emisiunii. 
Universal şotron — enciclo
pedie pentru copii.

18.30 Cadran internaţional.
19,10 Tragerea Pronoexpres.
19,20 1001 de seri.
19.30 Telejurnalul, de seară.
20.00 România ’71 — Azi — juue- 

ţul Argeş.
20.30 Telecinémateca; „Porţile nop

ţii“ — un film de imaginaţie, 
o poveste a destinelor.

22,15 Poşta TV.
22.30 Stele ale Operei Române (In- 

terviziune). Marina Crîlovici, 
Ludovic Spiess, Nicolae Her- 
lea. în program duete cele
bre dinf opere de Rossini, 
Verdi, Puccini.

22,50 Telejurnalul de noapte.
23.00 închiderea emisiunii.

gîndu-1 să ne prezinte piogramul a- 
nului automobilistic 1971, la care vor 
participa, alături de recunoscuţi ma
eştri ai volanului din toată ţara, si- 
bienii Nicolae Tatu, Udo Krasser şi 
fraţii Şanta. „Desigur — ne spunea 
şeful filialei sibiene — în concursu
rile interne şi chiar internaţionale 
anul 1971 ar putea să înscrie pe lis
tele de concurs şi alte nume de 
sportivi din judeţul nostru, iubitori 
ai automobilismului“. Aşadar, pen
tru a deschide o perspectivă precisă 
asupra bogatului program competiţio- 
nal care-i aşteaptă pe aşii volanu
lui, prezentăm mai jos, fără alte co
mentarii calendarul sportiv al anu
lui curent, elaborat de Comisia spor
tivă naţională auto:

Raliuri interne: Bucureşti (27—28 
martie); Iaşi (10—11 aprilie); Piteşti 
(24—25 aprilie); Cluj (24—25 mai); 
Braşov (5—6 iutile); Raliul României 
(18—20 iunie).

Raliuri internationale: Monte Carlo 
(22—20 ianuarie); Dunării (12—15 
iunie); Balcanic (dată încă nepreci
zată), La ultimele două raliuri parti
cipă şi automobilişti români.

Curse de coastă: Braşov (15—16 
mai); Piteşti (24—25 iunie); SIBIU 
(14—15 august); Cluj (2—3 octom
brie — cursă internaţională).

Circuite de viteză; Constanţa (10 
—11 iulie); Bucureşti (28—20 august); 
Cluj (18—19 septembrie).

Slalom: Bucureşti (24 ianuarie); 
Cluj (28 februarie); laşi (12 septem
brie); Timişoara (10 octombrie); Cra
iova (7 noiembrie).

<*. VIOREL

Inspectoratul silvic
B-dul Victoriei nr. 1

ANGAJEAZĂ:
— 1 contabil şef la Ocolul silvic Sibiu.

Condiţiile de încadrare şi salarizare conform  
H.C.M . nr. 914/968.

Informaţii suplimentare la biroul personal, telefon 
1 20 16.

£ 4
I *întreprinderea de reţele electricei

s  i  it i  ii I
. . I

cu sediul în str. Uzinei nr. 7 \
ANGAJEAZĂ

£
\ pentru secţia reparat maşini electrice:
4

— 7 electricieni bobinatori maşini electrice
— 1 maşinist pod rulant
— 1 lăcătuş întreţinere maşini-unelte
— 1 ceasornicar
— 1 heliografist
— 1 muncitor necalificat.

ax\xvvxxxsxxxxxv\\xxx\vx\\xxx\xx\xxx\xvxx>x\xxvvxxŵ xv̂ \ xxvxxxxx\\\\\xx\xnxvxv.xxvw.x\\\\x\\\\\xÍÍ

I

Uzina mecanică I r s a
angajează urgent:

— STRUNGARI
— LĂCĂTUŞI
— SUDORI
— FREZORI

1 ŞEF DEPOZI1, care să îndeplinească 
condiţiile prevăzute de H.C.M. 914/1968.

— 1 INGINER SUDOR’, 
pentru funcţia de sudor şef

— MUNCITORI NECALIFICAŢI, care au 
posibilitatea să se califice în una din me
seriile arătate mai sus.

Informaţii suplimentare se pot lua de la serviciul per
sonal din uzină.
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Accentul pe latura educativă
Conferinţa organizaţiei de sindicat 

din complexul G.F.R. Sibiu a consti
tuit uii bun prilej pentru relevarea, 
sub toate aspectele, a activităţii des
făşurate de angajaţii de aici In anul 
care a trecut. In acelaşi timp sfera 
dezbaterilor a cuprins şi obiectivele 
care stau In fata unităţilor C.F.R. în 
perioada următoare — anul 1971 şl 
bineînţeles, noul cincinal.

Sint cunoscute greutăţile pe care 
economia noastră a trebuit să ie în
frunte în 1970 — datorate calamită
ţilor provocate de inundaţiile din 
mai. Transporturile — în speţă căile 
ferate — au avut mult de suferit, 
dar „ceferiştii sibieni au ştiut sä răs
pundă cu întreaga lor conştiinţă,, lu- 
înd toate măsurile şi depunînd apre
ciabile eforturi suplimentare pentru 
refacerea In cel mai scurt timp a 
stricăciunilor, pentru repunerea în 
circulaţie a trenurilor în aşa fel încît 
aprovizionarea şt transportul de că
lători să nu sufere prea muH“. (Din 
Darea de seamă, prezentată la con
ferinţă).

Nu ne vom opri Insă asupra rea
lizărilor obţinute de unităţile C.F.R, 
Sibiu, întrucît le-am relevat şi cu 
alte ocazii. Subliniem doar faptul că, 
pe baza experienţei dobîndite anul 
trecut in munca sindicatului, în con
ferinţă s-au putut contura cu clari
tate cîteva propuneri care vor avea, 
credem, o importantă valoare practi
că în 1971.

Ponderea cea mal mare'în discuţii 
& avut-o latura productivă — bine
înţeles dintr-un unghi de vedere spe
cific unităţii respective. Relevind 
importanţa introducerii noului în ac
tivitatea C.F.R. vorbitorii au reliefat 
citeva forme de muncă ale comisiei 
economice care s-au dovedit viabil*

şi, ca atare, au propus perfecţiona
rea acestora prin contribuţia tuturor 
salariaţilor (în primul rînd a perso
nalului tehnic de conducere).

Disciplina socialistă a muncii s-a 
bucurat de multă atenţie în confe
rinţă, cu această ocazie dezbătîndu- 
se citeva laturi piai greu sesizabile. 
E vorba aici de faptul eă mare parte 
din angajaţii C.F.R., în virtutea me
seriei, sint într-un anume fel educa
tori şi interpreţi ai opiniei publice. 
De aici necesitatea unei ample munci

Adunări g e n e r a l e  
şi conferinţe ale 

sindicatelor pent ru  
dări de seamă anuale
polilice de masă cu salariaţii, accen
tul fiind pus, in primul rînd, pe la
tura etica, In acest sens au fost ca
nalizate discuţiile tovarăşilor Titus 
Lupaş, Vasile Diţă, Doru Dascălu, Ni
colae Preoteasa, Nicolae Moraru ş.a. 
S-a subliniat, de asemenea, posibili
tatea îmbunătăţirii organizatorice şi 
materiale a compartimentului de pro
tecţie a muncii şi, tangent cu aceas
ta, măsurile ce trebuie luate pentru 
Optimizarea aprovizionării punctelor 
alimentare (cu referiri, mai ales, la 
revizuirea şi respectarea orarelor).

Planul de măsuri adoptat de confe
rinţă a consemnat concret măsurile 
propuse pentru ridicarea multilatera
lă a activităţii sindicatului din uni
tăţii« C.F.R. Sibiu.

CÜRIER JURIDIC
ELENA MORARIU — Sibiu, Hi- 

pontom, bioa D. In conformitate 
cu prevederile art. 92 din Codul 
muncii şi Instrucţiunile Ministe
rului Sănătăţii nr. C (VII) D 
106 121 din 22 I 1968, medicul de 
circumscripţie sau de fabrică poa
te prescrie, şi unitatea poate a- 
corda, femeilor program redus 
pentru alăptare pînă la vîrsta de 
un an a copilului, dacă acesta 
este slab sau insuficient dezvol
tat. Această reglementare se fo
loseşte numai ca o excepţie -ia 
regimul instituit pe baza art. 92 
din Codul muncii ca regulă gene
rală, cu pauza de alăptare pînă 
1? 9 luni.

CONSTANTIN DINU — 
1JECOOP Sibiu. In noua regle
mentare a primelor pentru 
norma de parcurs pînă la prima 
reparaţie capitală, prevederile 
H.C.M. 914/1968 stabilesc dreptul 
de premiere a conducătorului au
to, în afara salariului tarifar. 
Pentru depăşirea de kilometri 
peste norma dintre două reparaţii 
capitale, vechiul sistem de pre
miere este modificat în sensul că 
prima nu se plăteşte separat, a- 
ceasta fiind inclusă in salariul 
tarifar de Încadrare ca un ele
ment de calcul la aplicarea nou- 
liii sistem de salarizare.

domiciliul său, angajatul are 
dreptul la indemnizaţia de depla
sare, cazare şi transport, cu su
mele stabilite prin H.C.M.
822/1959. Toate acestea cu condi
ţia ca angajatul să nu facă navetă 
zilnică de la domiciliu la locul 
de muncă unde este în deplasare 
şi invers.

GHEORGHE CUCUI — Mediat, 
sir, Şesului nr. 2. PSnS la noi dis- 
poziţiuni transmiterea de imobil* 
prin act autentic şi transcrierile 
în Cartea funduară sínt sistate.

IAC.OB IROSTEA — Sibiu. Da-

S1MION CIOCA — Chirpăr nr. 
252, 1) Alocaţia de stat pentru 
copil se plăteşte în sumă de 80 
lei lunar celor care au domiciliul 
in mediul rural. Întreprinderea la 
care lucraţi nu figurează între 
excepţiile prevăzute la anexa 1 
de la art. 3 din Decretul 285/1960, 
care prevede unităţile cu regim 
de excepţie a celor care domici
liază în mediul rural ca să pri
mească 130 lei lunar. 2) Pe timpul 
deplasării în interes de serviciu ■ 

„ a angajaţilor, pe bază de dele
gi gaţie la un şantier sau la o lu- 
■ţ crare situată la o distanţă de 
^ peste 10 kilometri de la sediul 
i  locului său de muncă şi de la

A.B. — Sibiu. In cazul dv., pen 
tru înlocuirea sau repararea fe- |  
restrelor, puteţi proceda conform  ̂
Legii nr. 10/1968 şi prevederilor  ̂
de sub pct. 9—12 din contractul  ̂
tip elaborat de C.P.A.L. prin  ̂
Instrucţiunile nr. 33 110, publicate  ̂
în Buletinul oficial 111/10 a VllI-a  ̂
1968 în aplicarea legii respecţi-  ̂
ve. Puteţi consulta şi Decizia de |  
îndrumare nr. 5/1969 a Tribuna- f

că sînteţi cadru de specialitate j 
în domeniul agriculturii nu puteţi  ̂
părăsi acest sector fără aprobarea |  
M.A.S. conform H.C.M. 427/1962.  ̂
Dacă lucraţi în alt sector de «cti-  ̂
vi täte şi aţi fost trimis de unita-  ̂
te la un curs de specializare de  ̂
3 luni, organizat (probabil) în  ̂
baza H.C.M. 129/1950 şi după ab- 'z, 
solvire nu aţi fost utilizat in spe
cialitatea respectivă, iar unitatea 
nu a încheiat cu dv. nici un act 
adiţional la contractul de muncă, 
puteţi înceta raporturile de mun
că prin acordul comun al părţi
lor. conform art. 18 din Codul 
muncii, sau prin manifestarea 
unilaterală de voinţă din partea 
dv. in condiţiile art. 19 din Codul 
muncii, cu un preaviz de 12 zile.

GEORGE DAN 
consilier juridic
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R i d i c a r e a  
e f i c i e n t e i  m u n c i i

Conferinţa sindicatului de 1« în
treprinderea poligrafică a avut ca 
principal obiectiv analiza muncii des
făşurate în 1970 şi stabilirea celor 
mai corespunzătoare măsuri de an
trenare a tuturor salariaţilor la în
trecerea socialistă pentru îndeplini
rea şi depăşirea sarcinilor pe acest 
an.

Direcţionarea eforturilor fiind dată 
în Expunerea tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu la şedinţa comună a Co
mitetului Executiv al C.C. al P.C.R. 
şi a guvernului, din 25 noiembrie 
1970, şi la şedinţa de lucru a Comi
tetului Executiv al Consiliului Cen
tral al U.G.S.R. din decembrie tre
cut, participanţii la conferinţă s-au 
dovedit a fi edificaţi asupra sarcini
lor generale care le stau în faţă si, 
ca atare, au abordat în discuţii pro
bleme esenţiale, venind cu propu
neri bine gîndite, cristalizate.

Bunăoară, pregătirea tehnică-profe- 
sională a suscitat păreri, propuneri 
al căror izvor poate fi găsit într-o 
nesatisfăcătoare activitate pe acest 
plan desfăşurată de comitetul sindi
catului în anul trecut. La acest punct 
mai mulţi vorbitori au accentuat pe 
necesitatea luării unor măsuri mai 
eficace pentru pregătirea angajaţilor, 
în special a tinerilor — cursuri a- 
tractive, forme dinamice de iniţiere 
ia locul de muncă, ajutor substan
ţial din partea muncitorilor vîrsţnici.

Pe baza unui fapt constatat vorbi
torii au venit cu sugestia lărgirii co
lectivelor destinate studierii diferite
lor probleme ale producţiei şi mun
cii, fapt care ar duce în mod firesc 
la creşterea eficienţei acestora şi, 
în acelaşi timp la sudarea colaboră
rii dintre secţii, tehnicieni şi ingi
neri, adică la practicarea pe scară 
largă a unui principiu de conducere 
şi organizare unanim recunoscut.

Chiar dacă n-au iost sesizate în
călcări în rezolvarea cererilor şi pro
punerilor oamenilor muncii, totuşi, 
aşa cum a reieşit din dezbateri pro
blema solicită îmbunătăţiri — mai 
ales în ceea ce priveşte operativi
tatea. Totodată grupele sindicale re
clamă mai mult ajutor din partea co
mitetului, pentru pregătirea adună
rilor lunare'.

T. SUCIU

Lingă
cremenea
munţilor...

. ..  august 1970. PreJutindenl, In 
cooperativele agricole se cosea 
ilneata, se ducea finul la arma
ne, se cinlăreau remorci şi care 
încărcate cu Tutajé. La brigada 
Arpaşu de Sus a C.A.P. Arpaşu 
de Jos această activitate era In 
toi.

— Chive, ai adus Unul ud. tl 
duci la uscat, nu la brigada zo
otehnică!

— Păi, nea Simioane...
— Nici un „nea Simioane". 

Şeptelul nostru nu „înghite" furaj 
umed. Aşa că mline aduci fin 
bun.

Omul de la clntar, cu haina 
desiăcută la piept, cu obrazul nă
duşit de alergătură, a mai băgat
0 dată mina in carul cu fin, sco- 
(ind un smoc de iarbă jilavă.

— Vezi? Vrei să se muce/eas- 
că, să avem mortalităţi mari In 
elective şi producţie slabă de 
lapte?

Argumentul a fost hotărîtor. 
Asemenea altor cooperatori, nana 
Chiva a trebuit să se conforme
ze, pentru că omul de la cintar, 
comunistul Ion Simion, brigadierul 
zootehnic, se dovedea a îl „de 
piatră".

...ianuarie 1971. Electivele de 
animale ale brigăzii zootehnice 
din Arpaşu de Sus: 318 taurine, 
din care 124 vaci şi bivoliţe,
1 170 ovine, 16 cabaline, (întregul 
electiv al cooperativei agricole), 
sint întreţinute bine. Strădania 
oamenilor lacului, care Înglobea
ză şi etortul brigadierului Ion 
Simion, s-n materializat in recol
tarea şi depozitarea a 600 tone 
linuri, cu 100 tone mai mult de
cit s-a prevăzut, în obţinerea u-

nor producţii animaliere substan
ţiale. In 1968, clnd Ion'Simion 
a lost ales brigadier zootehnic,
s-au realizat şi primele venituri 
din livrarea tineretului bubalin în
grăşat. In anul trecut cei 25 tău- 
raşi Îngrăşaţi şi livraţi stalului, 
au „adus" unităţii peste 50 000 
lei venituri.

Dacă in 1965 brigada zootehnică 
din Arpaşu de Sus a cumpărat 
nulret pentru a „scoate" animale
le din iarnă, In acest an se esti
mează aici o rezervă de cca 50— 
60 tone linuri.

De cină comunistul Ion Simion, 
actualul secretar ol organizaţiei de 
partid de la Arpaşu de Sus, răspun
de de brigada zootehnică, morlalită- 
tile In şeptel s-au redus conside
rabil, ordinea face casă bună cu 
activitatea în sectorul creşterii 
animalelor. La loate grajdurile 
s-au construit bazine de reienfie 
a urinei, s-au făcut alei betonate 
de deservire. Se lucrează acum 
intens la terminarea saivanului, 
cu o capacitate de cca 1 000 oi. 
Oamenii brigăzii zootehnice, prin
tre care Victoria Marin, Roman 
Robu, Victor Pampu, V ictoria Da- 
leş. Rafira Birsan, Aurei Dateş 
ş, a. sprijină toate acţiunile ini
ţiale de brigadier, pentru că a- 
ceslea sint In perfectă concordan
tă cu, interesele lor: urmăresc a- 
şigurarea unor condiţii cit mai 
bane pentru realizarea unor pro
ducţii animaliere substantiate, la 
nivelul cerinţelor actuale.

Oameni de piatră, halärlfi In 
acţiune, pricepuţi In meserie, 
drepţi In comportare, iată colecti
vul pe care 11 conduce Ion Simion, 
brigadierul, In vlrstă de 60 de 
ani, de la Arpaşu de Sus.

Pofi conduce asemenea oameni 
numai dacă eşti asemenea lor!

GH. GRĂDINARII

...oameni 
de piatră

R ăspunsu l s e  
afla su b  tălpi...
Unul din evenimen

tele TV de luni sea
ra a fost şi emisiu- 
nea-concurs „Ocolul 
ţării în 8 luni", orga
nizată de către Biroul 
de turism pentru ti
neret al C.C. al 
U.T.C., în colaborare 
cu Televiziunea ro
mână. în cinstea ani
versării semicentena
rului P.C.R. Con
cursul, desfăşurat în 
sala de spectacole 
„Tractorul" din Bra
şov în atmosfera pli
nă de emoţii şi pică
turi de transpiraţie 
(pentru concurenţi), 
dublată de optimis
mul suporterilor, a 
„aruncat" în luptă 
forţele egale ale ce
lor 12 concurenţi, re
prezentanţii judeţelor 
Braşov, Covasna, Har
ghita şi Sibiu. După 
epuizarea întrebărilor 
din concurs, se aflau 
în. fata barajului re
prezentanţii Braşovu

lui, Covasnei şt Si
biului. Situaţia echi
pajului sibian — al
cătuit din Eugen Bar
na, căpitanul echipei, 
inginer la U.P.A.S., 
Angela Ferbei, juris
consult la „13 Decem
brie" şi Vasile Cri- 
şan, profesor de Isto
rie din Aciliu — era 
promiţătoare. Speram 
— poate cu prea mul
tă încredere! — ca 
prin concurenţii noş
tri să ocupăm locul 
„rîvnit* şi de celelal
te două judeţe: Bra
şov şt Covasna. Dar 
nu totdeauna ce do
reşti se şi realizează. 
Dorinţa, realizată în 
bună măsură, de a 
prezenta prestigiul In
dustrial şl cultural al 
Sibiului, s-a împotmo
lit tocmai în faţa ul
timei întrebări de ba
raj care (culmea!), fă
cea apel la cunoştin
ţe din istoria Sibiu
lui. Concurenţii nu

aveau decît să „fo
reze" (ca să amintesa 
cuvintele examinato
rului Mihai Florea) cu 
ceva mai multă aten
ţie în bibliografie, 
dacă nu cumva cunoş
tinţele de cultură ge
nerală ale oricărui si
bian ar fi fost suti- 
ciente pentru... Cae- 
donia. Evident, se va 
zice, după război mul
tă vitejie... Este greu 
do presupus că acest 
răspuns nu a fost cu
noscut de sibieni, în 
primul rînd, ci d* 
concurenţii din Co
vasna, de altfel eîşti- 
gătorli merituoşi ai 
concursului.

Oricum, s-a dove
dit că cel din Covas- 

(chiar şl cel din 
Braşov) ştiu ceva mai 
mult despre istoria 
Sibiului decît.,. sibie- 
nii. Ceea ce nu-i de 
loc un titlu de mîn- 
drte, Dimpotrivă!

B. CORNELIA

CALORIFERE i

ÎNGHEŢATE...
lama a intrat în toate drepturile 

ei; frig, zăpadă (ce-i drept cam pu
ţină). A venit deci vremea ca o bu
nă parte din timpul liber să fie pe
trecut în casă, la „gura sobei“.

Dar nu toţi şi nu întotdeauna fac 
aşa. Aceasta nu pentru că unora nu 
le place să stea acasă ci datorită 
altor cauze independente de ei. Sint 
şi locuri unde, deşi ne aflăm în 
plină iarnă, caloriferele nu funcţio
nează.

In situaţia amintită se află unele 
familii din cvartalul de locuinţe din 
oraşul Copşa Mică,

„Ne-am bucurat foarte mult atunci 
cînd am primit repartiţia pentru 
noile apartamente (luna septembrie 
1970 •— n.n.), dar marele neajuns 
este că nici acum, caloriferele nu 
funcţionează şi împreună cu copiii 
suferim de frig" — se relatează, 
printre altele, intr-o scrisoare adre
sată redacţiei.

Spre elucidarea cauzelor ne-am 
deplasat la faţa locului. Redăm cele 
constatate. La Consiliul popular oră
şenesc situaţia este cunoscută. „Şi 
în momentul de faţă situaţia este 
aceeaşi ca ia început. Am chemat 
proiectantul (Institutul judeţean de 
proiectare Sibiu) Ia faţa locului şi 
împreună cu, constructorul am sta
bilit măsurile şi soluţiile adecvate"
‘— ne relatează tov. Dionisie Fülöp, 
vicepreşedinte. Intr-adevăr, măsuri
le au fost stabilite, au fost înche-

Intre 10 şl 12 tone mezeluri, in 

cca 20 sortimente diferite, sínt su
puse zilnic procesului de iierbere- 
afumare în cele 0 celule noi, de 
curînd date în funcţiune Ia „Sal- 

conserv" Mediaş

Foto: FREI) NUSS

täte şl minute dar deocamdată na 
s-a întreprins nimic concret.

Blocul 37, cu 60 de apartamente, 
a fost dat în folosinţă în luna sep
tembrie anul trecut. In apartamentul 
nr. 1 unde locuieşte familia Petru 
Varga, temperatura este foarte scă
zută. Aceeaşi situaţie am găsit şt 
la apartamentele nr. 7 (Vaier Ursuj, 
11 (Iosif Carolea), sau la cele locu
ite de Martin Bloos şi Floarea Uer- 
ghianu.

Camere neincălzite am găsit şi la 
blocul 31. Interesant este însă fap
tul că sínt şi excepţii. La unele a- 
partamente.co-i drept puţine, calori
ferele funcţionează ireproşabil. A- 
tunci care să fie cauza?

Stăm de vorbă cu maistrul Torna 
Pralea sub a cărui conducere au 
fost executate lucrările de instalaţii. 
„Noi, am executat lucrarea conform 
proiectului. La recepţie, făcîndu-sa 
probe, caloriferele au funcţionat". 
Dar tot maistrul este acela care 
completează că „principala cauză a 
nefuncţionării caloriferelor se dato- 
reşte proiectului, care prevede mi
mai un singur robinet de aerisire în 
timp ce ar fi trebuit montate aseme
nea robinete la fiecare tronson". 
Deci şi reprezentantul constructoru
lui este de părere că remedierea si
tuaţiei poate fi făcută de către con
structor, mai ales că blocul se află 
încă în termen de garanţie.

Natural că şi lipsa Tabineţilor da 
aerisire este una din cauzele care 
îngreunează încălzirea apartamente
lor, dar se pare că nici clemenţii 
caloriferelor nu sint toţi în stare 
perfectă. Considerăm deci că dacă 
s-ar fi lucrat cu mai mult simţ de 
răspundere la montarea lor locatarii 
de aici nu s-ar fi găsit în momentul 
de faţă în situaţia în care se află.

Nu este admis ca acum în plină 
iarnă, din cauza unor lucrări execu
tate superficial, a unor greşeli da 
proiectare — sau indiferent de ce 
natură vor fi ele — locatarii cvar
talului de blocuri din oraşul Copşa 
Mică, să locuiască în apartamente 
neîncălzite. Va trebui deci ca şan
tierul Mediaş să ia urgente măsuri 
de remediere a defecţiunilor.

a  SANDU

— Pentra început vă rugăm să 
ne vorbiţi despre realizările co
lectivelor de muncă din unităţile 
componente ale combinatului.

— Cred că faptul că am dat peste 
prevederile planului o producţie 
globală industrială în valoare de 43 
milioane lei, că beneficiile suplimen
tare au însumat 18 milioane lei i- 
lustrează suficient munca depusă de 
muncitorii, tehnicienii, maiştrii, in
ginerii, economiştii, intr-un cuvînt 
de întregul nostru colectiv. Afirm 
cu satisfacţie că în anul pe care 
l-am încheiat de curînd s-a depus 
o muncă plină de abnegaţie,, s-a 
muncit cu convingerea fermă, din 
partea fiecărui salariat, că ceea ce rea
lizăm noi este o parte integrantă din 
efortul comun al întregii noastre 
clase muncitoare pentru ridicarea e- 
conomiei naţionale pe trepte tot mai 
înalte alo dezvoltării.

Aşadar, toţi salariaţii unităţilor 
noastre au participat la obţinerea a- 
cestor realizări, au făcut tot posibi
lul pentru a contribui la frumoasele 
rezultate obţinute de judeţul Sibiu 
în anul 1970. Remarc în mod deose
bit colectivul uzinelor textile, care 
a contribuit cu o valoare de 33 mi
lioane lei din totalul depăşirilor rea
lizate la nivelul combinatului.

— Este cunoscut faptul că încă 
de la înfiinţarea acestei mari uni
tăţi industriale, Combinatul textil 
Cisnădie, s-a trecut la măsuri or- 
ganizatorice hotărîte, care au con
tribuit din plin la buna desfăşu
rare a întregii activităţi econo
mice.

.Vă rugăm să relataţi cîteva din 
măsurile iniţiate.
— Deşi combinatul nostru are 

unităţi în 4 localităţi din judeţ: Cis
nădie, Sibiu, Tălmaciu şi Orlat, s-a 
trecut operativ la integrarea lor. In 
felul acesta orice paralelism în ac
tivitatea de desfacere, transport, e- 
yidenţă, aprevmenar», de cveaţie

COMBINA TUL o mare unitate economică integrată
etc. a dispărut. A fost, de altfel, 
măsura care a contribuit la elibe
rarea unui număr de peste 550 per
soane din munci administrative sau 
auxiliare, pentru a fi utilizate în 
activitatea direct productivă.

Am urmărit apoi îmbunătăţirea 
sistemului informaţional. Fără multă 
scriptologie (sínt un duşman al bi
rocraţiei), obţinem astăzi datele a- 
supra întregii noastre activităţi foar
te operativ şi foarte aproape de fe
nomenul urmărit, De altfel trebuie 
să arăt' că şi evidenţa este bine pu
să la punct, fapt ce ne permite să 
luăm decizii în cunoştinţă de cauză, 
să prevenim orice mică dereglare 
care ar putea să apară. In legătură 
cu acest aspect aş vrea să «rät că 
la finele anului trecut întregul nos
tru combinat figurează fără supranor- 
mative sau credite restante, fapt ca 
a atras aprecieri pozitive din partea 
conducerii Ministerului Industriei U- 
şoare.

Consider că la aceste rezultate a 
contribuit foarte mult faptul că am 
căutat să respectăm cu stricteţe prin
cipiul muncii colective, că orice bo- 
tărîre este luată în plenul biroului 
executiv sau al consiliului de admi
nistraţie.

— Deoarece sarcinile pe 1971 
sint mult sporite, toţi indicatorii 
de plan cunoscînd creşteri sub
stanţiale faţă de realizările anului 
trecut, am dori să cunoaştem mă
surile luate pentru îndeplinirea 
planului în mod ritmic, în sorti
mentele şi volumul stabilit.

— In primul Tind vreau să arăt că 
producţia globală va sport faţă de 
realizării« «nulul 1970 ou cel pufin

25 milioane lei, iar cheltuielile la 
1 000 lei producţie marfă vor trebui 
reduse cu cite 10 lei, fată de reali
zările trecute şi cu 26 lei fată de 
planul anului 1970. Cu alte cuvinte,, 
în faţa colectivelor noastre de mun
că stau sarcini, destul de mobiliza
toare. Pentru aceasta am luat din

timp o serie de măsuri, care comple
tate cu cele ce vor fi stabilite în 
adunările generale ale salariaţilor vor 
concura la îndeplinirea şi depăşirea 
sarcinilor anului 1971 şi a angaja
mentelor ce le vom lua în întîmpi- 
narca semicentenarului partidului şi 
pe întregul an.

In atenţia noastră stă utilizarea in
tegrală a capacităţilor de producţie. 
Vom lua orice măsură posibilă pen
tru c* aid un război să nu stea ne

folosit. De aceea, o parte din mun
cile manuale, cum sínt: curăţatul 
stolelor, al covoarelor, confecţiona
rea franjurilor le vom executa prin 
angajaţi la domiciliu. Aceasta ne va 
permite să utilizăm personalul scrip
tic la lucrări productive, la fazele 
de bază.

Pentru eliminarea stagnărilor între 
fazele de producţie, la „Firul roşu", 
»H Iunie", filatura de lină, cu chel
tuieli minime vom introduce anumite 
utilaje care să permită sporirea vo
lumului productiv, crescîncl producti
vitatea muncii, La „Firul roşu" Tăl
maciu, de exemplu, se montează o 
linie de bataj din utilaje recuperate. 
De asemenea, din fonduri constituite 
din beneficiile suplimentar* vom a- 
chizlţlona trei maşini de dublat. L«

V

„11 Iunie" pe lingă modernizarea în
tregii fabrici, în curs de încheiere, 
vom mai monta, tot din recuperări 
de utilaje, două ftaiere şi un ring, 
iar la atelierul de covor Moldova 
se va trece la lucrul cu patru su
veici în loc de două.

De fapt, modernizările efectuate la

utilajele unităţilor noastre, permit a- 
cum o utilizare eficientă, fără în
treruperi, fără defecţiuni accidentale. 
Este şi rezultatul unei bune organi
zări a serviciului mecanic şef al com
binatului.

— Ce ne puteţi spune despre 
măsurile luate pentru utilizarea 
mai bună a materiei prime, pen
tru reducerea consumurilor spe
cificei

~  Toate produsele pe care le exe
cutăm în acest an au fost reproiec- 
tate, măsură care a permis stabilirea 
de noi consumuri specifice, de care 
am ţinut seama la stabilirea nece
sarului de materii primo. Economii 
de zeci do tone vor rezulta numai 
în urma acestor reproiectări ale arti
colelor, Tot pentru gospodărirea cu 
grijă a materiilor prime specialiştii 
combinatului nostru se preocupă de 
utilizarea integrală a deşeurilor. De 
altfel, pot să vă spun ca din balanţa 
do materii prime am înlocuit 600 to
ne de celofibră cu doşeurile rezul
tate din pieptănătură şi alte deşeuri 
de bumbac. Am reuşit sa creăm mul
te produse în care o bună parte din 
materia prinia o reprezintă deşeurile.

— Unităţilor de industrie uşoa
ra le revin sarcini de mare impor
tanţă în special în privinţa di
versificării gamei sortimentale, a 
creării de noi produse care să 
satisfacă in mai mare măsură gus
turile şi nevoile consumatorilor, 
cit şi în privinţa îmbunătăţirii ca
lităţii produselor. Care sint preo
cupările combinatului dv. în a- 
cest sens?

— Vorbind despre calitatea produ
selor noastre pot să afirm că şi în 
anul trecut rezultatele au fost din 
cele mai bune. Nu am avut refuzuri 
de calitate. Mărfurile au fost apre
ciate de populaţia consumatoare. Da
torită faptului că serviciul C.T.C. a 
fost bine organizat, că nivelul de ca
lificare a cadrelor a crescut, că 
maiştrii şi ajutorii de maiştri au par
ticipat mai activ la rezolvarea tutu
ror problemelor producţiei, a scăzut 
mult volumul bonificaţiilor acordate, 
s-a redus numărul cupoanelor, al ca
petelor şl fîşltlor.

E fortu ri c o n v e r g e n te  
spre ridicarea calitativă a 
a c t iv ită ţ i i  e co n o m ice

Interviu cu ing. ELEONORA NILCA, 
director general al Combinatului textil Cisnădie

Anul acesta s-a f ni ti a t un curs 
pentru instruirea personalului din 
compartimentul C.T.C., iar ajutorii 
de maiştri, prin forme de stimulare 
materială, sint mult mâi legaţi de 
îndeplinirea indicilor de calitate a 
producţiei. Bineînţeles, la ridicarea 
nivelului calităţii produselor va 
contribui şi felul în care conducăto
rii de unirăţi, conducătorii ateliere- 
lor se vor ocupa de ridicarea nive- 
lolui profesional al muncitorilor prin 
cursuri profesionale, cît şi buna or
ganizare a întrecerii socialiste.

în privinţa diversificării numărului 
de produse pînă în prezent am obţi
nut rezultate destul de bune. Am 
creat produse noi, printre .care pă
turi Jaquard din meiană şi celofibră, 
stofe fantezii pentru pardesie şi cos
tume de damă, o mare gamă de de
sene la covoare etc. Aş aminti că 
am realizat peste 10 modele de co
voare cu motive nationale. Atelie
rele noastre de creaţie bine încadra
te cu specialişti, se străduiesc să 
completeze această gamă sortimen
tală cu noi modele atît pe gustul 
consumatorilor interni, cît şi pentru 
piaţa externă.

Şi pentru că m-am referit la gustul 
consumatorilor, pentru cunoaştere* 
acestuia avem deschisă o expoziţie 
permanentă la Postăvăria română 
din Bucureşti şi una în cadrul com
binatului. De asemenea, la magazinul 
nostru de prezentare şi desfacere 
din Cisnădie se poate găsi un sorti
ment bogat în mărfuri.

In acest an dorim să organizăm 
un magazin în Bucureşti pentru des
facerea covoarelor tufting, care să 
fie dotat şi cu maşini de festonat.

Sínt doar cîteva din măsurile că
rora ne-am propus să le dăm viată 
în acest an pentru a ridica activita
tea noastră pe noi trepte ale efi
cienţei economice.

Biseuţte consemnaţi 4«
•v k  « m
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r o m â n o - f r a n c e z e

Paris 19 (Agerpres). — După 
cum s-a mai anunţat, la Paris a 
fost semnat protocolul celei de-a 
treia sesiuni a Comisiei mixte gu
vernamentale româno-franceze de 
cooperare economică, tehnică şi 
ştiinţifică, prin -eare se stabileşte 
pi ogramul de activitate pe anul 
1971 al Comisiei şi al comitetelor 
şi grupelor mixte de lucru. Proto
colul a fost semnat, din partea ro
mână, de Manea Mănescu, preşedin
tele Consiliului Economic al Re
publicii Socialiste România, iar din 
partea franceză, de Valery Giscard 
d’Estaing, ministrul economiei şi 
finanţelor.

Remarcînd că lucrările celei de-a 
treia sesiuni a Comisiei mixte s-au 
desfăşurat în spiritul principiilor 
Declaraţiei româno—franceze din 
iunie 1970, conducătorul delegaţiei 
române, Manea Mănescu, şi condu
cătorul delegaţiei franceze, Valery 
Giscard d’Estaing, au relevat, în 
alocuţiunile rostite cu prilejul sem
nării protocolului, dorinţa mani
festată de ambele ţări pentru dez
voltarea şi diversificarea cooperă
rii, subliniind că protocolul înche
iat şi acţiunile convenite deschid 
noi perspective pentru extinderea 
colaborării economice şi tehnico- 
ştiinţifice reciproc avantajoase din
tre România şi Franţa. Conducăto
rii celor două delegaţii şi-au ex
primat convingerea că traducerea 
în viaţă a programului va duce la 
amplificarea schimburilor comer
ciale, a cooperării economice, ştiin
ţifice şi tehnice, reprezentînd o 
contribuţie importantă la dezvol

tarea multilaterală a relaţiilor ro
mâno—franceze. Ei au evidenţiat 
atmosfera cordială, de deplină în
ţelegere, în care s-au desfăşurat 
lucrările sesiunii.

Referindu-se la bilanţul rodnic 
al activităţii depuse, şeful delega
ţiei franceze, Valery Giscard d’Es
taing, a spus, printre altele: „Pro
gresele realizate în cursul acestei 
sesiuni şi interesul manifestat de 
întreprinderile franceze faţă de 
cooperarea franco—română confir
mă din plin locul de frunte pe ca
re îl ocupă România în cadrul po
liticii de cooperare desfăşurate în
tre Franţa şi ţările socialiste. Co
misia mixtă — a subliniat şeful 
delegaţiei franceze — a recunoscut 
posibilităţile favorabile acestei coo
perări, îndeosebi în domeniile u- 
nor noi sectoare de activitate, cum 
sínt cel al industriei telecomunica
ţiilor, al construcţiilor feroviare şi 
navale. De asemenea, ea a explo
rat diversele modalităţi de acţiuni 
comune pe terţe pieţe“.

Programul de lucru al delegaţiei 
române la cea de-a treia sesiune 
a Comisiei mixte guvernamentale 
româno-franceze de cooperare e- 
conomică, tehnică şi ştiinţifică a 
inclus vizitarea instalaţiilor portua
re, petroliere, mineraliere şi de 
mărfuri generale şi a zonei indus
triale de la Fos-sur-Mer, din 
regiunea Provence, precum şi 
a regiunii agricole din departa
mentul Vaucluse. La această vizi
tă a participat şi ambasadorul 
Franţei la Bucureşti, Pierre Pelen.

Proiectul platformei poli
tice a Partidului liberal- 
democrat din Japonia

Tokio 19 — Corespondentul A- 
erpres, Fior ea Ţuiu, transmite: 
artidul liberal-democrat din Ja

ponia, partid de guvernămînt, a 
dat publicităţii proiectul platformei 
politice pe anul 1971, care urmea
ză să fie supus, joi, convenţiei 
sale spre dezbatere. După cum re
marcă presa din Tokio, proiectul 
este conceput ca un ansamblu de 
indicaţii generale pentru membrii 
partidului şi nu ca un îndreptar 
practic pentru activitatea lor.

In proiectul liber al-democraţilou 
ee acordă o mare importanţă apli
cării ultimelor descoperiri în do
meniul ştiinţei şi tehnologiei pen
tru dezvoltarea economiei şi crea
rea unor condiţii rriai bune de via
ţă populaţiei, menţionîndu-se că 
acestor probleme nu li s-a acordat 
pînă acum atenţia necesară. Tot
odată, se subliniază urgenţa desfă-

în c o rd a re a  
re la ţiilo r d in tre  
S.U.A. şi E cuador

Washington 19 (Agerpres). — 
Guvernul S.U.A. a adus la cunoş
tinţa autorităţilor Ecuadorului ho- 
tărîrea privind suspendarea ime
diată a creditelor de ajutor econo
mic şi militar acordat acestei ţări, 
menţionînd că examinează şi alte 
măsuri, ca urmare a sechestrării 
de către forţele navale ecuadorie- 
ne a unor vase americane de pes
cuit. Aceste nave au pescuit într-o 
zonă situată în limitele celor 200 
de mile marine asupra cărora E- 
cuadorul şi-a extins suveranitatea, 
considerîndu-le apele sale terito
riale. Statele Unite nu recunosc 
decît limita de 12 mile marine.

Guvernul de la Quito a acuzat 
S.U.A. că prin hotărîrea anunţată 
încearcă de fapt să saboteze lu
crările conferinţei de la Lima, la 
care reprezentanţii mai multor ţări 
latino-americane discută problema 
drepturilor de pescuit la mari a- 
dîncimi, preconizînd extinderea li
mitelor apelor lor teritoriale la 200 
mile marine. într-o declaraţie dată 
publicităţii luni, guvernul ecuado- 
rian afirmă că este mai mult decit 
o coincidenţă faptul că tocmai în 
aceste zile nave americane de pes
cuit au desconsiderat avertismente
le, pescuind în limitele celor 200 
mile marine.

şurării unor largi acţiuni împotri
va poluării aerului şi a mediului 
înconjurător — una dintre ches
tiunile de stringentă actualitate 
pentru Japonia. Proiectul de plat
formă al P.L.D. atrage, de aseme
nea, atenţia împotriva exagerării 
dezvoltării forţelor militare, de
oarece aceasta ar duce la împovă
rarea economiei naţionale.

în ce priveşte raporturile cu 
Republica Populară Chineză, pro
iectul relevă că P.L.D. trebuie să 
promoveze în mod activ şi pozitiv 
o politică de normalizare a rela
ţiilor chino-japoneze.

U Thant, secretarul 
general al 0. N. U. nu 
intenţionează să-şi 

reînnoiască mandatul
New York 19 (Agerpres). — In 

prima sa conferinţă de presă din 
acest an, secretarul general al 
O.N.U., U Thant, a anunţat că nu 
are intenţia de a accepta un nou 
mandat dejcinci ani la expirarea 
actualului termen pentru care a 
fost ales (31 dec. 1971), intenţie 
pe care o făcuse deja cunoscută cu 
prilejul realegerii sale din 1966. 
în cadrul acestei conferinţe de 
presă, secretarul general al Naţiu
nilor Unite şi-a exprimat şi punc
tul său de vedere asupra unor im
portante probleme internaţionale. 
U Thant a opinat că printre con
diţiile prioritare ale păcii în Viet
nam se numără instalarea la Sai
gon a unui guvern de largă repre
zentare, care să se bucure de a- 
deziunea populaţiei din Vietnamul 
de sud. Fără aceasta, a spus el, nu 
se va putea înregistra nici un pro
gres în cadrul actualelor negocieri.

U Thant a afirmat că această o- 
pinie este împărtăşită de un nu
măr mereu crescînd de personali
tăţi marcante din Statele Unite şi 
din alte ţări. Referindu-se la e- 
voluţia situaţiei din Orientul A- 
propiat, U Thant şi-a exprimat 
părerea că misiunea Jarring se gă
seşte în momentul de faţă „într-un 
stadiu dintre cele mai delicate“, 
dar că, fără a se pronunţa asupra 
problemelor de fond pe care le 
comportă, el nutreşte un optimism 
prudent în privinţa posibilităţilor 
ei de succes. Comentînd votul de 
la recenta sesiune a Adunării Ge
nerale asupra restabilirii dreptu
rilor legitime ale R.P. Chineze la 
O.N.U., U Thant a afirmat că ma
joritatea statelor membre au do
vedit, pentru prima dată în 20 de 
ani, că se pronunţă în favoarea re
alizării importantului principiu al 
universalităţii O.N.U.

wwniiinmnmwnnnmiiHinwwHHiiB'I
Moscova 19 (Agerpres). — 

Preşedintele Consiliului de Mi
niştri al Uniunii Sovietice, A- 
lexei Kosîghin, l-a primit marţi, 
la Kremlin, pe Gerhard Schroe- 
der, preşedintele Comisiei pen
tru afacerile externe a Bundes- 
tagului vest-german, vicepre
şedinte al U.C.D., la cererea a- 
cestuia, informează agenţia 
TASS. După cum s-a făcut cu
noscut oficial, în cursul convor
birii au fost abordate o serie 
de probleme actuale privind re
laţiile dintre Uniunea Sovietică 
şi R.F. a Germaniei.

Washington 19 (Agerpres). — 
Ministrul de externe al Olan
dei, Joseph Luns, aflat într-o

CHILE: „D em o cra t-c reştin ii nu 
vor lua p a r te  !a grupările  subver
sive c re a te  de p a rtid e le  de d re a p ta “

Santiago de Chile 19 (Agerpres). 
— Deputatul chilian Fernando 
Sanues, vicepreşedinte al Partidu
lui democrat-creştin, a respins, în 
cadrul unei conferinţe de presă, 
apelul senatorului de dreapta Raul 
Morales Adriasola de a se crea un 
aşa-numit „front civic“ opus pre
şedintelui Allende. „Sîntem con
vinşi că apelul lui Morales în con
diţiile actuale din Chile nu are 
nici o bază şi, în orice caz, demo
crat-creştinii nu vor lua parte la 
grupări subversive create de parti
dele de dreapta“, a declarat Fer
nando Sanues. într-o serie de pro
bleme putem avea divergenţe şi 
chiar dispute, dar nu vom permi
te să fim atraşi într-un complot 
împotriva lui Allende, a Spus vi
cepreşedintele Partidului democrat- 
creştin.

Referindu-se la ponderea impor
tantă pe care fostul partid de gu
vernămînt — democrat-creştin — 
o are în viaţa politică a ţării, Sa
nues a relevat că »sîntem hotărîţi

să contribuim la rezolvarea pro
blemelor în care avem păreri co
mune cu guvernul“.

In ce priveşte tactica de per
spectivă a partidului său, Fernan
do Sanues nu a exclus posibilita
tea unei înţelegeri, într-o serie de 
probleme cu unele formaţiuni ale 
dreptei chiliene, dar, a menţionat 
el, „numai în cadrul strict consti
tuţional“.

e n a a

R.P. POLONA. Districtul carbonifer Rybnic este unul din centrele 
miniere carbonifere în continuă extindere. Aici sínt concentrate 
cele mai mari şi mai moderne mine de cărbuni din ţară, care asi
gură o cincime din producţia totală de cărbune. înalta productivi
tate este asigurată de instalaţiile şi echipamentul special cu care 
sínt dotate minele de aici. în foto: noul turn de ridicare, o parte 

a sistemului de transport de Ia mina „Zofiowka“

George Wallace va candida 
la funcţia

de preşedinte al S.U.A.
MONTGOMERY 19 (Agerpres). — 

George Wallace a preluat luni pen
tru a doua oară mandatul de guver
nator al statului Alabama. într-o de
claraţie făcută presei, Wallace a a- 
nunţat că îşi va depune candidatura 
în alegerile prezidenţiale din 1972. 
Astfel, el devine cel de-al doilea 
om politic american care îşi anunţă 
intenţia de a candida la funcţia de 
preşedinte al S.U.A.

Cunoscut pentru politica sa ultra- 
rasistă, Wallace a ţinut înc.ă din

prima zi a mandatului său să rele
ve că va face tot posibilul pentru a 
scoate şcolile „de sub despotica ti
ranie a guvernului federal", aceasta 
însemnînd, cu alte cuvinte, că se 
va opune programului federal de 
integrare rasială în şcoli. După cum 
se ştie, Wallace a chemat la „se
gregaţie pentru totdeauna" încă de 
la primul său mandat de guvernator 
al statului Alabama pe care l-a ob
ţinut în anul 1963.

d ip lo m a tic ă

vizită în S.U.A., a avut luni 
convorbiri cu secretarul de stat, 
William Rogers, în cursul că
rora au fost abordate o serie 
de probleme internaţionale, în
tre care situaţia din Orientul 
Apropiat şi relaţiile Est-Vest. 
La convorbiri' a participat şi 
Joseph Sisco, asistent al secre
tarului de stat pentru proble
mele Orientului Apropiat.

Luns se va întîlni, de aseme
nea, cu secretarul general al 
O.N.U., U Thant, şi cu repre
zentantul acestuia în Orientul 
Apropiat, Gunnar Jarring.

Pekin 19 (Agerpres). — A- 
genţia China Nouă anunţă că 
Ciu En-lai, premierul Consiliului 
de Stat al R.P. Chineze, şi Li 
Sien-nien, vicepremier al Con
siliului de Stat, au primit pe 
membrii delegaţiei guverna
mentale din Republica Guineea 
Ecuatorială condusă de Jesus 
Oyono Alogo, ministrul lucră
rilor publice, locuinţelor şi 
transporturilor. Cu acest prilej, 
a avut loc o convorbire care s-a 
desfăşurat într-o atmosferă cor
dială şi prietenească.

Alger 19 — Corespondentul 
Agerpres, Constantin Benga, 
transmite: Abdel Salam Jal- 
loud, membru în Consiliul Co
mandamentului Revoluţiei din 
Libia, vicepremier şi ministru 
al industriei şi economiei, şi-a 
încheiat vizita efectuată la Al
ger la invitaţia ministrului al
gériai! al industriei şi energiei, 
Belaid Abdessalam. La sfîrşitul 
vizitei a fost dat publicităţii un 
comunicat comun.

................................................... ....... J

R.D. VIETNAM. în foto: luptători ai unităţilor aeriene de apărare 
ale Armatei populare vietnameze sínt gata în orice moment pentru 

a da o ripostă severă avioanelor piratereşti americane

A p e !  a d r e s a t  
p o p o r u l u i  k h m e r

Pekin 19 — Corespondentul A- 
gerpres, Ion Gălăţeanu, transmite:' 
Norodon Sianuk, şeful statului 
cambodgian, preşedintele Frontu
lui Naţional Unit al Cambodgiei, 
precum şi Biroul Politic al C.C. 
al F.U.N.K. şi Guvernul Regal de 
Unitate Naţională au adresat un 
apel poporului khmer, cerîndu-i 
să-şi mobilizeze toate eforturile in 
vederea intensificării luptei împo
triva administraţiei Lon Noi, a in
tervenţiei imperialismului ameri
can şi a aliaţilor acestuia.

Ferm unite în lupta lor — se 
subliniază în apel — forţele pa
triotice cambodgiene au obţinut în 
cursul anului 1970 succese remar
cabile pe plan militar, politic şi di
plomatic. în decurs de zece luni, 
patrioţii khmeri au scos din luptă 
peste 150 000 de soldaţi şi ofiţeri 
din rîndul trupelor inamice, au dis
trus sau capturat aproximativ 
5 000 de vehicule militare, au do- 
borît 500 de avioane şi au scufun
dat 80 de ambarcaţiuni militare 
ale forţelor inamice. în regiunile 
eliberate au fost instituite organe 
ale puterii populare, care acţionea
ză în vederea înfăptuirii progra
mului politic al Frontului Naţional 
Unit al Cambodgiei. Administraţia 
Lon Noi, menţionează apelul, este- 
izolată atît în ţară, cit şi pe plan 
internaţional. Ea este în momentul 
de faţă nevoită să se ascundă la 
Pnom Penh, oraş complet încercuit 
de forţele armate populare de eli
berare.

în lupta pe care o desfăşoară — 
subliniază apelul — patrioţii cam-

bodgieni şi-au întărit solidaritatea 
militară cu popoarele din Vietnam 
şi Laos, conform declaraţiei elabo
rate în cadrul conferinţei la nivel 
înalt a popoarelor, din Indochina.

Eşecurile militare pe care le-au 
suferit, ca şi protestele opiniei pu
blice mondiale, în special ale celei 
americane, au obligat S.U.A. să-şi 
retragă trupele de pe teritoriul 
cambodgian, relevă apelul. în a- 
celaşi timp, însă, bombardiere de 
tip „B-52“ şi alte avioane americane 
de la bazele din Tailanda bombar
dează zilnic vaste regiuni din Cam- 
bodgia. Totodată, acordînd un aju
tor suplimentar de peste 255 mi
lioane de dolari regimului Lon Noi, 
Statele Unite, împreună cu aliaţii 
lor saigonezi şi tailandezi, pregă
tesc o intensificare a intervenţiei 
în Cambodgia.

Semnatarii apelului cheamă for
ţele patriotice cambodgiene să con
solideze unitatea F.U.N.K. şi să 
continue cu hotărîre lupta, pînă 
la eliberarea completă a patriei. 
Cauza justă a poporului cambod
gian — se arată în apel — se 
bucură de un ajutor crescînd din 
partea popoarelor din întreaga lu
me. La numai cîteva luni de la 
constituirea sa, Guvernul Regal de 
Uniune Naţională al Cambodgiei a 
fost recunoscut şi sprijinit de 22 
de ţări şi de două organizaţii de 
eliberare naţională. Biroul Politic 
al C.C. al F.U.N.K. şi Guvernul 
Regal de Unitate Naţională, sub
liniază apelul, îşi exprimă recu
noştinţa profundă pentru acest 
sprijin efectiv.

A

întrevedere la Casa Albă
Washington 19 (Agerpres). — 

Preşedintele S.U.A., Richard 
Nixon, a avut la Casa Albă o în
trevedere cu ministrul apărării, 
Melvin Laird, care i-a prezentat 
„un raport privind rezultatele mi
siunii de inspecţie în Vietnamul 
de sud“. La întrevedere au luat 
parte secretarul de stat William 
Rogers, amiralul Thomas Moorer, 
preşedintele Comitetului mixt al 
şefilor de stat major, Richard 
Helms, directorul Agenţiei Cen
trale de Investigaţii (C.I.A.), pre

cum şi Henry Kissinger, consilier 
al preşedintelui pentru problemele 
securităţii naţionale.

Potrivit agenţiei U.P.I., raportul 
prezentat de Laird urmează să ser
vească drept bază în vederea a- 
doptării unor hotărîri privind nu
mărul şi rolul militarilor ameri
cani în Asia de sud-est. în cursul 
întrevederii de la Casa Albă, au 
fost abordate, de asemenea, aspecte 
ale actualei situaţii din Cambod
gia, transmite agenţia U.P.I,
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C O O R D O N A T E  U N I V E R S A L E
•  IN CAPITALA BOLIVIEI A 

AVUT LOC UN MITING consacrat 
aniversării a 21 de ani de la crea
rea Partidului Comunist din Boli
via. Jorge Colle Queto, prim-se- 
cretar al C.C. al P.C. din Bolivia, 
a subliniat, în cuvîntul rostit cu 
acest prilej, rolul crescînd al oa
menilor muncii bolivieni în rezol
varea unor sarcini politice impor
tante. Vorbitorul s-a referit, de a- 
semenea, la ameninţarea perma
nentă pe care o reprezintă reac- 
ţiunea internă, care încearcă să 
răstoarne guvernul generalului 
Torres.

•  GREVA POLIŢIŞTILOR DIN 
NEW YORK, declarată în sprijinul 
obţinerii unor revendicări mate
riale, a intrat în cea de-a şasea zi. 
După cum informează agenţiile a- 
mericane de presă, unul dintre ju
decătorii Curţii Supreme a statului 
New York a semnat un ordin 
prin care declară ilegală această 
grevă şi cere. poliţiştilor să-şi reia 
activitatea. Sindicatul celor a- 
proximativ 27 400 de poliţişti new- 
yorkezi a respins anterior un or
din similar. Preşedintele sindica
tului, „Asociaţia benevolă a poliţiş
tilor“ a informat că negocierile cu 
municipalitatea, privind încheierea 
unui nou contract în locul celui 
expirat în prima zi a anului con
tinuă să bată pasul pe loc. Poli
ţiştii aflaţi în grevă răspund o-

bligaţiilor lor numai în cazuri de 
urgenţă.

•  IN INCINTA UNIVERSITĂŢII 
DIN LISABONA A AVUT LOC 
O NOUA CIOCNIRE ÎNTRE STU
DENŢI ŞI POLIŢIE, anunţă din 
capitala Portugaliei corespondentul 
agenţiei France Presse.

Poliţia a intervenit cu brutali-

eliberaţi recent în baza decretului 
de amnistie adoptat la sfîrşitul a- 
nului trecut au sosit în localitatea 
chiliană Arica.

Autorităţile chiliene au acordat 
celor 25 persoane azil politic pe o 
durată limitată de 15 zile, timp în 
care emigranţii bolivieni urmează 
să-şi aranjeze formalităţile pentru 
stabilirea permanentă în alte ţări.

POLIŢIŞTII NEWYORKEZI CER REVENDI
CĂRI MATERIALE
INCIDENTELE D IN  INCINTA UNIVERSITĂŢII 
D IN  LISABONA
VARŞOVIA — ÎNTlLNIRE POLONO—OLAN
DEZĂ

täte pentru a împrăştia grupurile 
de studenţi care intenţionau să or
ganizeze o adunare la Universitate. 
Printre cei care au participat la 
această acţiune se aflau şi studen
ţii de la Facultatea de înalte stu
dii tehnice a cărei închidere, pe 
un timp nelimitat, a fost hotărîtă 
de autorităţile portugheze.

Acţiunile studenţeşti se înca
drează în actuala campanie de 
proteste împotriva politicii interne 
şi externe a guvernului.

•  UN NUMĂR DE 25 EMI
GRANŢI POLITICI BOLIVIENI,

•  DUPĂ CINCI ZILE DE DEZ
BATERI, cea de-a 18-a conferinţă 
a statelor membre ale Common- 
wealthului nu a putut ajunge 
la o soluţie de compromis în legă
tură cu adoptarea unei poziţii co
mune faţă de intenţia declarată a 
Marii Britanii de a livra arme re
gimului rasist din Republica Sud- 
Africană. într-un ultim efort de 
depăşire a acestor dificultăţi, marţi 
dimineaţa au început lucrările u- 
nei reuniuni secrete la care parti
cipă numai preşedinţii şi prim-mi- 
niştrii prezenţi la conferinţă.

• LA VARŞOVIA A ÎNCEPUT 
ÍNTILNIREA POLONO-OLANDE-
ZĂ cu participarea unor cunoscuţi 
parlamentari, oameni de ştiinţă şi 
publicişti. Delegaţiile sínt conduse 
de prof. von Geusau, directorul 
Institutului „John Kennedy“ din 
Tilburg, şi de R. Frelek, directorul 
Institutului pentru probleme in
ternaţionale din Varşovia. Pe ordi
nea de zi a întîlnirii figurează 
probleme legate de securitatea şi co
laborarea pe continentul european, 
relaţiile Est-Vest, stadiul şi evolu
ţia relaţiilor bilaterale în diverse 
domenii. întîlnirea organizată de 
Institutul pentru probleme inter
naţionale din Varşovia este prima 
de acest gen între cele două ţări.

•  IN SEDIUL UNEI FEDERA
ŢII A PARTIDULUI SOCIALIST 
ITALIAN a fost aruncată o sticlă 
incendiară. Focul a fost repede 
stirjs de pompieri. La Trento a fost 
atacată maşina secretarului fede
raţiei locale a Sindicatului oame
nilor muncii din sectorul metalur
gic şi al construcţiilor de maşini. 
Cîteva minute mai tîrziu, la ’ un 
cămin al Facultăţii de sociologie 
din acelaşi oraş, o explozie a pro
vocat daune serioase clădirii.

în ultimele săptămîni, au fost 
înregistrate în Italia mai multe a- 
tentate contra sediilor unor parti
de politice de stingă, organizaţii 
sindicale sau clădiri publice. Au
torii nu au fost identificaţi, dar se 
consideră că fac parte din partidul 
neofascist Mişcarea socială italia
nă.
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